
                               

 

 

                                              

                                                  P r o t o k ó ł   nr IV/14 

 

s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej   w   dniu  30 grudnia   2014 roku,   w     sali    konferencyjnej      Urzędu    Miasta,       

w zamku, 

pod przewodnictwem pana Romualda REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego  Rady 

Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 10
00 

 - 
 
14

10
. 

 

        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji  - zgodnie z załączoną  listą obecności -

uczestniczyło 20  radnych.  

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli :  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI -  Zastępca Burmistrza Miasta  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ -  Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta  

Pan Marian BRANDT - Wicestarosta Działdowski 

Pan Wiesław SMERECZYŃSKI -  Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Działdowskiego  

Pani Magdalena RZĄP -  Radca prawny Urzędu  

Pan Dariusz MAĆKOWIAK – dyrektor MDK 

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  

Przewodniczący zarządów osiedli  

Przedstawiciele lokalnych mediów   

Kilku mieszkańców miasta 

 

  

Przebieg sesji 

Pkt 1 

        Pan Romuald REMISZEWSKI  - Przewodniczący Rady  otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność, powitał uczestników obrad oraz tych wszystkich, którzy oglądają sesję          

za pośrednictwem elektronicznych środków masowego przekazu. 
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Ad pkt 2 

        Zmiany w porządku dziennym sesji :  

 

        Nie było wniosków o zmiany porządku obrad i Rada przystąpiła do  realizacji porządku, 

w brzmieniu ustalonym przez Przewodniczącego, tj. :  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji.  

4. Sprawy różne. 

5. Sprawozdanie   Przewodniczącego      Rady    o   działaniach     podejmowanych         

w okresie międzysesyjnym. 

 

6. Sprawozdanie   z    działalności    Burmistrza   w  okresie międzysesyjnym,  zwłaszcza          

z wykonania uchwał Rady.  

 

7. Sprawozdanie   z    prac    Komisji   w   okresie  międzysesyjnym.    

8. Interpelacje  i zapytania. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za miejsca grzebalne na Cmentarzu 

Komunalnym w Działdowie. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2015-2021. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy-Miasto Działdowo na 2015 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu potrzeb Gminy-Miasto Działdowo            

w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na  2015 rok.  

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na   2015 rok. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata           

2010-2015. 

 

15. Podjęcie 2  uchwał w sprawie pozbawienia drzewa statusu pomnika przyrody. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia delegata Gminy-Miasto Działdowo                      

do Zgromadzenia Ogólnego Związku Miast Polskich z siedzibą w Poznaniu.  

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela                    

do Zgromadzenia Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”, reprezentanta 

Gminy-Miasto Działdowo.  

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia liczby członków Komisji Rewizyjnej, 

powołania jej składu osobowego oraz wyboru Przewodniczącego Komisji.  
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19. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Działdowo upoważnionego  do wydawania poleceń wyjazdów służbowych dla 

Przewodniczącego Rady Miasta Działdowo.  

 

20. Odpowiedzi na zapytania.   

21. Wolne wnioski i informacje.  

22. Zamknięcie sesji.                                                                       

  

 

Ad pkt 3 

 

        20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła Protokół poprzedniej sesji bez 

odczytywania.  

 

Ad pkt 4 

 

        Sprawy różne :  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI -  Przewodniczący Rady :  

Ponieważ do Komisji Rewizyjnej nie zgłosił się pełen skład radnych – bardzo proszę, żeby   

do punktu 18, w którym  będzie rozpatrywane powołanie Komisji Rewizyjnej - w czasie 

przerw - państwo radni zgłaszali swoje kandydatury, byśmy mogli dzisiaj tę Komisję 

powołać. Będę oczekiwał na takie zgłoszenia  do tego momentu. 

 

Ad pkt 5 

 
        Sprawozdanie   Przewodniczącego  Rady   o   działaniach podejmowanych  w okresie 

międzysesyjnym : 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady :  

W okresie od I do dzisiejszej sesji podejmowałem następujące działania : 

- 2 grudnia 2014 r. przekazałem państwu radnym pismo Naczelnika Urzędu 

Skarbowego wyjaśniające prawidłowe sporządzenie oświadczenia majątkowego wraz 

z drukami oświadczeń  do wypełnienia ; 

- 7 listopada 2014 r., czyli jeszcze w poprzedniej kadencji, do Rady Miasta wpłynęło 

pismo mieszkańców osiedla Leśna o cofnięcie pozwolenia na prowadzenie 

działalności dyskotekowej w barze „Domino” przy ulicy Leśnej. Po złożeniu 

ślubowania przez pana Burmistrza, skierowałem ten wniosek do   pana Burmistrza        

z prośbą o opinię  w tej sprawie. Następnie, pismo wraz z uzyskaną opinią  

przekazałem  do rozpatrzenia Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego.      
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O ustaleniach Komisji   poinformuje państwa Przewodnicząca                    

w punkcie   7 porządku sesji ; 

- 11 grudnia 2014 r. otrzymałem od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego 

zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego względem uchwały nr I/1/14 

w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Działdowo i uchwały    nr I/2/14   

w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miasta Działdowo.  W piśmie         

do Wojewody przedstawiłem wyjaśnienie, które powinno być uwzględnione w toku 

postępowania nadzorczego,  protokół sesji oraz postanowienie nr 37/02/12/14 

Komisarza Wyborczego  w Elblągu ; 

- 11 grudnia 2014 roku otrzymałem od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego 

rozstrzygniecie nadzorcze dotyczące uchwały nr XL/366/14 Rady Miasta Działowo      

z dnia 6 listopada 2014 r. w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami działającymi na terenie Gminy-Miasto 

Działdowo. Wojewoda stwierdził nieważność punktów od 4 do 10 załącznika            

do uchwały. Zapisami w tych punktach Rada wykroczyła poza upoważnienia 

ustawowe i wobec tego zostały one wyeliminowane z obrotu prawnego. O omówienie 

tego rozstrzygnięcia nadzorczego proszę panią mecenas Magdalenę Rząp i  przy 

okazji proszą panią  o informację na temat skargi pana Henryka Futerskiego.   

 

Pani Magdalena RZĄP -  Radca prawny :  

Szanowni Państwo, nadzór prawny stwierdził nieważność załącznika do uchwały Rady 

Miasta  z  6 listopada 2014 roku w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 

klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami, w części dotyczącej punktów 4-10 

wskazując,  że wprawdzie przepis, na mocy którego podjęto uchwałę nie określa             

co konkretnie, ale przyjmując  literalną treść brzmienia tego  przepisu wskazano,  że Rada 

nie miała kompetencji, żeby w treści załącznika uchwalać kwestie, które zostały uchylone. 

Dotyczą one, cytuję :   „Organ sprawujący nadzór powiadamia placówkę  co najmniej      

na trzy dni robocze przed planowanym terminem nadzoru o przedmiocie planowanych 

zadań”. Kto wykonuje  czynności nadzorcze ; kwestie upoważnienia i kwestie dotyczące 

protokołu prowadzonych czynności nadzorczych. W moim przekonaniu, te zapisy -

projektowane przez twórcę projektu uchwały - miały pomóc, ale brak tych rzeczy nie 

spowoduje,   że uchwała nie będzie mogła być wykonywana, więc - w moim przekonaniu 

-   sprawa jest jak najbardziej bezpieczna  i nie wymaga dalszych działań. Ta uchwała 

może być   w obiegu, w wersji okrojonej przez nadzór. 
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        Dostaliśmy skargę na uchwałę Rady Miasta w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy-Miasto Działdowo.  Ta procedura rozpoczęła się 

pod koniec  poprzedniej kadencji -  jeden  z  mieszkańców złożył pismo, które nazwał 

zażaleniem. Na to pismo została udzielona odpowiedź przez upoważnione osoby. 

Następnie,  ponieważ   nie był usatysfakcjonowany  odpowiedzią,  złożył skargę. Sprawa 

merytorycznie dotyczy selekcji odpadów i kwestii czynności związanych z tą selekcją. 

Mianowicie,  czy gmina ma obowiązek dokonywać odbioru odpadów każdych z posesji, 

czy też niektóre z tych odpadów mają być odprowadzane do odpowiednich punktów?  

Mając upoważnienie od pana Burmistrza, Radca prawny pan Mirosław Antoszewski 

udzielił odpowiedzi na skargę i w tej chwili sprawa jest w toku. To jest tylko i wyłącznie 

do państwa informacji, do wiadomości. Żadna inicjatywa w tym momencie  ze strony 

Rady nie jest wymagana.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

- realizując uchwały nr III/3/14; nr III/4/14; nr III/5/14 i nr III/6/14 zwołałem pierwsze 

posiedzenia Komisji stałych, tj. Komisji Budżetu i Finansów; Komisji Gospodarki          

i Ochrony  Środowiska ; Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystki oraz Komisji 

Spraw Społecznych i Porządku  Publicznego. Przewodniczyłem tym posiedzeniom       

do chwili wyboru Przewodniczącego danej Komisji ; 

- przekazałem,  otrzymany od pana Burmistrza, projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2021 do zaopiniowania 

Komisji Budżetu i Finansów.  Ponadto  przekazałem Komisji Gospodarki i Ochrony 

Środowiska;  Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki oraz Komisji Spraw 

Społecznych i Porządku Publicznego do zaopiniowania w zakresie działania tych 

Komisji projekt budżetu Gminy-Miasto Działdowo na rok 2015, natomiast do Komisji 

Budżetu i Finansów wystąpiłem o wydanie ostatecznej opinii  o projekcie budżetu 

Gminy-Miasto Działdowo na rok 2015; 

- 18 grudnia do Rady Miasta  wpłynęła prośba państwa Marii i Mirosława Umińskich    

o wykup w 2015 roku przez miasto działki pod budowę ulicy.  O zajęcie stanowiska  

w tej sprawie  zwróciłem się do pana Burmistrza; 

- otrzymałem, do wiadomości Rady Miasta, zażalenie-wniosek dotyczący decyzji 

Komisji przetargowej z dnia 22 grudnia 2014 roku w sprawie realizacji zadania 

publicznego na świadczenie usług opiekuńczych dla podopiecznych Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, skierowany do pani dyrektor MOPS w Działdowie przez 

prezesa Oddziału Rejonowego PCK. Zainteresowani mogą się zapoznać z tym pismem 

w Biurze Rady;  

 



 6 

 

- do Rady Miasta wpłynęło także pismo od radnego pana Andrzeja Tessara o zbadanie 

sposobu wyboru Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego na posiedzeniu Komisji w dniu 22 grudnia 2014 r. Skierowałem to pismo 

do  pana Burmistrza i poprosiłem o opinię prawną w tej sprawie. Po uzyskaniu tej 

opinii przedstawię ją  Radzie Miasta; 

- 29 grudnia Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska  przedłożył     

w  Biurze Rady pismo, które otrzymał na posiedzeniu Komisji od radnego pana Piotra 

Demskiego w sprawie zaniechania budowy przekaźnika sieci szerokopasmowej przy 

ulicy Norwida, podpisane przez 129 mieszkańców osiedla Norwida. Pismo 

skierowałem do państwa radnych – otrzymaliście je w swoich materiałach. Pismo      

to otrzymał także pan Burmistrz.  Wstępne ustalenia w tej sprawie  przedstawi 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska w punkcie 7 porządku 

sesji. 

 

Ad pkt 6 

 

        Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta  złożył sprawozdanie  z   działalności   

Burmistrza   od początku obecnej VII kadencji, tj. od 8 grudnia 2014 r. , z uwzględnieniem    

wykonania   uchwał   Rady  Miasta Działdowo od początku VII kadencji, tj. od 1 grudnia 

2014 r.( stanowi ono załącznik do protokołu).   

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie   z    prac    Komisji   w   okresie  międzysesyjnym: 

   

Pan Mieczysław CYBULSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu  22 grudnia Komisja :  

- ukonstytuowała się; 

-  zaopiniowała pozytywnie : dwa projekty uchwał w sprawie pozbawienia drzewa 

statusu pomnika przyrody; projekt  budżetu miasta na rok 2015 w zakresie działania 

Komisji  oraz projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany Wieloletniego Planu 

Inwestycyjnego na lata 2010-2015; 

- wpłynęło  pismo od pana radnego, Piotra Demskiego w sprawie budowy kontenera 

telekomunikacyjnego węzła szkieletowego Internetu szerokopasmowego. W tej 

sprawie pan  Burmistrz zobowiązał się do spotkania z mieszkańcami w celu 

wyjaśnienia tego tematu i dalszych prac związanych z wyjaśnieniem ewentualnej 

szkodliwości budowy tej inwestycji. 
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Pan Paweł ŚWIĄTEK – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

:  

Komisja na posiedzeniu w dniu 22 grudnia 2014 r. bez uwag – pozytywnie zaopiniowała 

projekt budżetu miasta na rok 2015 w zakresie swojego działania. Opinia została wydana 

jednomyślnie, tj. 14 głosami „za”.   

 

Pani Stanisława ŻYWICKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego poinformowała, że  na posiedzeniu w dniu  22 grudnia 2014 r. Komisja :  

- rozpatrzyła wniosek mieszkańców osiedla Leśna o cofnięcie pozwolenia                     

na prowadzenie działalności dyskotekowej w barze „Domino”. Komisja ustaliła,        

że w styczniu pan Burmistrz spotka się z mieszkańcami osiedla w celu ustalenia 

rozwiązania problemu satysfakcjonującego obie strony. Rozważa się  zainstalowanie 

monitoringu baru „Domino”;  

- bez uwag -  wydala pozytywną opinię o projekcie budżetu  miasta na rok 2015             

w zakresie swojego działania. 9 członków Komisji głosowało  za wyrażeniem tej 

opinii, 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu. 

 

Pan Sławomir PSZENNY - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów  przekazał,            

że na posiedzeniu w dniu 29 grudnia Komisja :  

- zaopiniowała pozytywnie ; 1) projekt uchwały Rady Miasta w sprawie ustalenia opłat       

za miejsca grzebalne na Cmentarzu Komunalnym w Działdowie 2) projekt uchwały 

Rady Miasta w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo 

na lata 2015-2021, 3) projekt  uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany Wieloletniego 

Planu Inwestycyjnego na lata 2010-2015; 

- wydała ostateczną opinię  o projekcie  budżetu miasta na rok 2015.  Ta opinia jest 

również pozytywna.  

 

Ad pkt 8 

 

        Interpelacje  i zapytania : 

 

Radny pan Patryk PIEKARSKI: 

Mam trzy pytanie do pana Burmistrza. 

        Jak aktualnie wygląda sytuacja  związana z niewybudowanym parkiem wodnym?  Czy 

miasto w tej chwili domaga się jakichś odszkodowań?  

        Czy reagował pan  na brud, jaki panuje w przejściach podziemnych pod torami? 

Aktualnie sytuacja jest bardzo tragiczna. W ostatnim czasie pojawiły się tam nawet napisy 

antysemickie.  
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        Mieszkańcy pytają, czy odbędzie się jutro w Działdowie impreza sylwestrowa? Jeżeli 

tak, to proszę o szczegóły. Jeżeli nie, to proszę też to uzasadnić. Dziękuję. 

 

Radny pan Andrzej TESSAR :  

Mam sprawę bieżącą do pana Burmistrza, dotyczącą  odśnieżania. Otóż, w pierwszy dzień 

świąt, podczas  opadów deszczu ze śniegiem stworzyło się błoto pośniegowe i w porach 

wieczornych pług, który odśnieżał, jeździł z taką prędkością po ulicach Działdowa, że  błoto 

było spychane na dość daleką odległość – zabrudzając   chodniki, elewacje domów                  

i  przechodniów. Byłem świadkiem takich wydarzeń i dlatego  o tym dzisiaj mówię.              

W związku z tym  proszę pana Burmistrza, aby wystąpił z apelem  do tych służb    o właściwy 

sposób odśnieżania -  zwłaszcza, że zimna dopiero nas nawiedziła.  Opady będą 

systematyczne i  w związku z powyższym mieszkańcy, którzy będą odśnieżać swoje chodniki 

myślę, że nie będą zmuszeni po każdym  przejeździe takiego pługu dany chodnik powtórnie 

odśnieżać. Także prośba do pana Burmistrza, żeby jednak coś w tym temacie zrobić. Dziękuję 

bardzo.  

 

Radna pani Stanisława ŻYWICKA : 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Wysoka Rado! 

Zwrócili się do mnie mieszkańcy Działdowa, korzystający z usług poradni lekarskiej - ulica 

Norwida prosząc o interwencję w ich sprawie do Wysokiej Rady. W czym problem? 

Przychodnia czynna jest od godziny 7:30,  a od godziny 5:00, 6:00 ustawiają się chętni            

do lekarza, w większości ludzie słusznego wieku z przewlekłymi choróbskami. Czekają mimo 

złej pogody.  Wystający metrowy okap nie zabezpiecza przed wiatrem, deszczem i śniegiem. 

Proszą o zrozumienie i o wyjście naprzeciw ich oczekiwaniom. W ich mniemaniu 

wystarczyłaby  wiata, zadaszenie przed złą pogodą. Panie Burmistrzu, naświetliłam problem 

mieszkańców - bardzo proszę o pozytywne rozpatrzenie tej sprawy. Dziękuję bardzo.  

 

Radny pan Jerzy CYBULSKI : 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Burmistrzu! 

        Trwa przebudowa ulicy Męczenników. W związku z tym moje pytanie jest tego typu :  

wiemy, jak wygląda sytuacja -  na pewno firma, która  to wykonuje nie dotrzyma terminu 

realizacji. Czy w związku z tym jest umowa z miastem, przewidująca ewentualnie 

odszkodowania  za przekroczenia terminu wykonania ? 

        Sprawa druga : W  związku z remontem ulicy Męczenników wszystkie ulice sąsiednie   

są dodatkowo obciążone przez ruch samochodów. Czy miasto ma podpisaną umowę               

z inwestorem na naprawę ulic po wykonaniu remontu ulicy Męczenników?  Wiadomo,         

że ruch jest  dodatkowo obciążony.  Na  pewno będzie  przekroczony termin wykonania, więc   
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te drogi będą dodatkowo niszczone. Czy wobec tego   jest przewidziana w umowie naprawa 

tych ulic przez inwestora ? Dziękuję bardzo.  

 

Radny pan Marian ODACHOWSKI : 

Panie Burmistrzu,  moje pytanie dotyczy funkcjonowania strony internetowej Urzędu Miasta, 

a właściwie - jej nie funkcjonowania. Aktualności skończyły się na listopadzie. Jedyna 

informacja z grudnia dotyczyła pańskiego zaprzysiężenia - 8 grudnia. Być może nie              

ma to żadnego związku, ale w jednym z wywiadów, których pan udzielił usłyszałem,            

że zamierza pan zrezygnować z tak zwanego asystenta burmistrza, że sam pan potrafi napisać 

zaproszenia, czy podziękowania. Nikt w to oczywiście nie wątpi, tylko być może z całym 

dobrodziejstwem trzeba by było przejąć obowiązki tegoż asystenta,  łącznie  z prowadzeniem 

strony internetowej. Zabrakło tam chociażby zaproszenia na zamkową wigilię i być może jest 

to jedna z przyczyn takiej klapy frekwencyjnej, jeżeli chodzi o tę wigilię na dziedzińcu 

zamkowym. Zabrakło nawet życzeń świątecznych i noworocznych dla mieszkańców 

Działdowa. 

         Drugie pytanie poniekąd z tym związane ;  ukazały się z kolei życzenia na łamach gazet 

lokalnych. Bardzo ładnie; w jednym nawet pojawili się Radni Rady Miasta Działdowo,          

to po raz pierwszy, pewna nowość i  bardzo miłe. Natomiast  dlaczego, panie Burmistrzu, 

jedno  z tych ogłoszeń płatnych - jak rozumiem - jest zdecydowanie większe od drugiego?  

Czy jedna z gazet będzie bardziej preferowana?  Tym bardziej, że w tej samej gazecie ukazało 

się już kolejne ogłoszenie pana Burmistrza. I  czy nie ma tu znaczenia fakt, że dziennikarz tej 

gazety zasiada w Radzie Miasta, a kandydował z ramienia pańskiego komitetu? Dziękuję. 

 

Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA : 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Dwa krótkie pytania do pana Burmistrza.  

        Jedno dotyczy  przejść podziemnych. Czy są kontynuowane rozmowy z PKP w sprawie 

przejęcia obowiązku utrzymania tam porządku i zainstalowania monitoringu w ulicy 

Księżodworskiej i Lidzbarskiej? Jeśli tak, to na jakim są one etapie? 

        Pytanie drugie :  Czy  pensja pana zastępcy Burmistrza jest taka sama, jak poprzedniego 

zastępcy?  Była podana  kwota,  był podany limit kilometrów i zakres obowiązków. Ale nie 

wiemy, jak to się odnosi do ustępującego wiceburmistrza. Dziękuję.  

 

Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 

Po skandalicznym głosowaniu 22 grudnia na Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego pan Burmistrz wyraził się w ten sposób, że dziwi się, iż do Rady Miasta 

kandydują ludzie, którzy nie wiedzą, jak głosować. Więc  pytanie do pana   Burmistrza: który  



 10 

 

 

to genialny radny wymyślił fotoradary, które stały się pośmiewiskiem miasta Działdowo          

i czy będą te fotoradary dalej funkcjonować ?  Dziękuję.  

 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI : 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

        Pytanie do pana Burmistrza dotyczące asystenta Burmistrza Miasta, który sprawował 

swoją funkcję na 4/5 etatu,  na czas pełnienia funkcji przez pana Burmistrza Mazurkiewicza,   

z możliwością wcześniejszego rozwiązania umowy - i tak to się stało. Otóż,  pozwoliłem 

sobie zajrzeć  do zakresu obowiązków tego asystenta, które są dość obszerne i między innymi 

jest taki punkt: organizowanie i przeprowadzenie otwartych konkursów dla organizacji 

pozarządowych   na zaplanowane zadania publiczne. Chodzi tutaj między innymi o wszystkie 

UKS-y, kluby sportowe itd.  Chciałbym, aby pan Burmistrz podał  nazwisko pracownika,      

do którego mogą się zgłaszać  organizacje, które chciałyby otrzymać dotacje                         

na zaplanowane działania, ponieważ to już jest najwyższy czas na składanie takich wniosków.   

        Kolejna sprawa dotyczy przejścia dla  pieszych przy rondzie na ulicy Nidzickiej. Otóż, 

przy tym niedawno wybudowanym  rondzie znajdują się pawilony handlowe, które  są  dość 

często odwiedzane przez klientów. I dojechanie tam samochodem nie sprawia wielkich 

kłopotów, ale  dojście   jest utrudnione.  Ludzie przebiegają przez jezdnię, przechodzą          

na skrzyżowaniach, denerwują się. Wiem, że to jest rondo wybudowane jako droga 

wojewódzka i podlega być może pod powiat, ale warto by było wysłać jakąś  ekipę, żeby       

to dokładnie zmonitorowała i jakieś przejście odpowiednie wykonała, także  od strony 

Kolgartowa, bo trzeba cale rondo okrążyć, żeby dojść z drugiej strony. 

        Trochę biegam po ulicy Olsztyńskiej i ostatnio jest tak, że raz  latarnie świecą na rondzie 

i wzdłuż całej Olsztyńskiej,  raz nie świecą. Kiedyś z panem Wojtkiem rozmawiałem na ten 

temat i wiem, że zarządzający  tym oświetleniem jest daleko poza Działdowem, ale chciałbym 

się dowiedzieć, czy to z naszej winy wyłączają  te latarnie, czy nie?  

        Uważam, że nasze miasto  powinno robić coraz większy ukłon w kierunku emerytów       

i rencistów i w związku z tym propozycję, aby umożliwić emerytom  i rencistom bezpłatne 

wejście na lodowisko, po okazaniu odpowiedniej legitymacji. Dziękuję bardzo.  

 

Radny pan Bogdan KASZUBSKI 

Panie Przewodniczący!  

        Mam pytanie do wnioskodawców, konkretnie do radnego, pana Leszka Gołębiewskiego. 

Chodzi mi o taką kwestię, czy przy budowie tego ronda ówczesne władze miały dostęp         

do dokumentacji odnośnie dojścia do tych pawilonów? Przecież te pawilony                            

i to skrzyżowanie były budowane w poprzedniej kadencji. Więc  był  pan  również    radnym          
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i mieliście państwo dostęp do dokumentacji. Dlaczego żeście w odpowiednim czasie nie 

interweniowali, bo na pewno z wykonawcą można było się dogadać.  

        To samo, jeśli chodzi o  przejścia dla pieszych. Również one były oddane w poprzedniej 

kadencji - także  państwo mieliście również kontakty z wykonawcą.  Można więc było-  tak, 

jak teraz mieszkańcy apelują - wnioskować o zainstalowanie kamer  i o sprzątanie. Zgadzam 

się  z wnioskiem  pani, że trzeba to zrobić, ale był również  odpowiedni czas na to,  kiedy      

to było w trakcie budowy i w trakcie oddawania, żeby takich rzeczy dopilnować. Dziękuję 

bardzo.  

 

Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA : 

Pytałam  konkretnie, czy są kontynuowane rozmowy, tak? Chodzi mi o kontynuacje rozmów. 

Nie wszystko można załatwić od razu.  Więc praca Rady jest pracą ciągłą. Chodziło              

mi konkretnie, czy rozmowy są kontynuowane i na jakim są etapie? Dziękuję. 

 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Odpowiedzieć na to pytanie? 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Bardzo proszę.  

 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI : 

        Jeśli  chodzi o to rondo to pan chyba wie, jak ono wyglądało.  My też zwracaliśmy 

uwagę w kuluarach, albo na sesji, że rondo było źle przystosowane  do ruchu samochodów.    

I to rondo,  po interwencjach nie tylko radnych, ale również mieszkańców  miasta,  było 

zmieniane. I w jakiś sposób zostało być może -  ja się na tym nie znam - już dostosowane     

do ruchu samochodów.  

        Natomiast, jeżeli chodzi o przejścia, to też były pewnego rodzaju zastrzeżenia, ale jak 

pan wie, dopiero w momencie, kiedy ten ruch się nasila, kiedy ludzie przechodzą i to się 

obserwuje -  wtedy można w jakiś sposób zainterweniować.  No i teraz przeszedł właśnie taki 

czas, że jest coraz więcej uwag, nie moich, bo ja mam tam garaż, więc widzę to, że tak 

powiem „namacalnie”. Stosuję niejaki monitoring, natomiast wielu  mieszkańców zgłasza się 

do mnie w tej sprawie, dlatego też dzisiaj pozwoliłem sobie tę kwestię przedstawić. Dziękuję.  

 

Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Przewodniczący! Proszę zwrócić uwagę panu radnemu, że zgodnie z § 50 naszego 

Statutu - interpelacje i zapytania kierowane są do Burmistrza, ewentualnie Przewodniczącego 

Rady. Dziękuję. 
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Pani Elżbieta KONARZEWSKA -  Wiceprzewodnicząca  Rady: 

Szanowni Państwo, nietypowo, jak stwierdził przed chwilą pan radny Odachowski, ale w tym 

momencie proszę bardzo o wysłuchanie mnie, z tego względu, że proszą  o to mieszkańcy. 

Więc, chciałabym bardzo państwu przekazać podziękowanie. A więc, w imieniu 

mieszkańców naszego miasta oraz własnym, pragnę serdecznie podziękować panu radnemu 

Zenonowi Gajewskiemu za odważne wprowadzenie modlitwy podczas II sesji Rady Miasta. 

Mieszkańcy są dumni i poruszeni z zaistniałego wydarzenia. Dziękuję bardzo państwu           

za uwagę.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI -  Przewodniczący Rady: 

Dziękuję.  

Proszę Państwa! Ponieważ są to interpelacje i zapytania i  zgodnie z tym, co stwierdził pan 

radny Odachowski kierujmy je tak, jak faktycznie jest to Statucie, więc jeżeli nie ma więcej 

zapytań i interpelacji to ten punkt zakończymy. Nie widzę. Przechodzimy do punktu 

następnego. 

        W międzyczasie chciałbym jeszcze powitać przybyłego na nasze posiedzenie radnego 

Rady Powiatu, pana Bronisława Mazurkiewicza.  

 

        Dziesięciominutowa przerwa w obradach.  

Po przerwie : 

 

Pan  Romuald REMISZEWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Wznawiam posiedzenie. Proszę, pan radny Kociela  

 

Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Przewodniczący! Koleżanki i koledzy radni! Panie Burmistrzu!  

 

Pan  Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady :  

Czy to jest zapytanie? Interpelacja?   

 

Radny pan KOCIELA: 

Pan, z tego co zauważyłem,  punktu jeszcze nie zamknął, prawda? 

 

Pan REMISZEWSKI -  Przewodniczący Rady :  

Tak. Ale   pytam się, czy to w takiej kwestii ? 
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Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Tak. Dokładnie. 

Odnośnie wypowiedzi pani Elżbiety Konarzewskiej. Szanuję stosunek do wiary  ludzi, jednak 

pani chyba nie w tym miejscu powinna o tym mówić. Ale  skoro zostałem wywołany           

do tablicy - bo to ja podczas jednej z ostatnich sesji do wystąpienia pana Gajewskiego 

wróciłem - chciałbym powiedzieć, że  druga część mieszkańców miasta Działdowa nie stosuje 

podobnych petycji,  ale głośno wyraziła na  ulicy, co o tym myśli. Mam nadzieję, że pan 

Gajewski wyciągnął z tego wnioski i w przyszłości sytuacja nie będzie się powtarzać. 

Dziękuję.  

 

Ad pkt 9 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za miejsca grzebalne na Cmentarzu 

Komunalnym w Działdowie : 

 

        Pan Wojciech FABIŃSKI – naczelnik Wydziału GKW :  

Na mocy podjętej przez Radę Miasta Działdowo w dniu 30 czerwca 2010 r. uchwały             

nr XXXVIII/372/10 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowych położonych przy ul. Leśnej w Działdowie, na terenie których zlokalizowany jest 

Cmentarz Komunalny, zarządzanie i administrowanie cmentarzem powierzono 

Przedsiębiorstwu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółka z .o.o. z siedzibą przy     

ul. gen. J. Hallera 32. Zgodnie z treścią umowy dzierżawy z dnia 31 grudnia 2010 r., zawartej 

na okres od 01 stycznia 2011 r. do 31 grudnia 2030 r., w dniu 25.06.2012 r. PGKiM Sp. z o.o. 

w Działdowie wystąpiło z wnioskiem do Burmistrza Miasta Działdowo o zmianę cennika 

opłat za usługi cmentarne. 

Do obowiązków Spółki, jako dzierżawcy, należą w szczególności: 

- bieżące administrowanie cmentarzem, w tym: gospodarowanie miejscami grzebalnymi, 

uzgadnianie miejsc, terminów i warunków pochówku, udostępnianie cmentarza innym 

podmiotom oraz prowadzenie dokumentacji cmentarnej, uzgadnianie projektów i wydawanie 

zezwoleń na budowę grobów murowanych i nagrobków, 

- utrzymanie ładu i porządku na terenie cmentarza, 

- wykonywanie obowiązków wynikających z ustawy o drogach publicznych i ustawy              

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

- prowadzenie stałego nadzoru i kontroli nad stanem technicznym obiektów budowlanych, 

urządzeń i instalacji znajdujących się na terenie cmentarza, 

- bieżące utrzymanie, konserwacja, likwidacja awarii, wykonywanie napraw i remontów 

wszelkich urządzeń i instalacji na terenie cmentarza, 

- ubezpieczenie cmentarza i inne. 
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        Umowa dzierżawy nałożyła też na Spółkę obowiązek rozbudowy i przebudowy 

cmentarza, w zakresie uzgodnionym z Wydzierżawiającym. W ramach podjętej inwestycji 

wykonano: roboty ziemne związane z niwelacją terenu, instalację wodociągową zewnętrzną, 

studnie chłonną ( odwodnienie ), instalację elektryczną zewnętrzną, ogrodzenie, kopiec        

do organizowania uroczystości kościelnych, drogi dojazdowe, trakty piesze, oświetlenie oraz 

nasadzono zieleń. Wykonano też fundamenty pod jedenaście kolumbariów. Realizacja 

inwestycji wiąże się z ponoszeniem przez Spółkę dodatkowych kosztów eksploatacyjnych      

i amortyzacji.  

Źródło finansowania powierzonych obowiązków stanowią opłaty za miejsca grzebalne, które 

zaproponowano w takiej wysokości, by całkowite z nich przychody pokryły wydatki               

i wygenerowały zysk na minimalnym poziomie. Biegły rewident badający zasadność zmiany 

cen za miejsca grzebalne, w sporządzonej dla Burmistrza Miasta Działdowo opinii z dnia       

5 listopada 2012 r. stwierdził, iż zaproponowana zmiana cen usług z tytułu sprzedaży miejsc 

grzebalnych jest celowa i uzasadniona oraz, że oparta została na rzetelnej i przejrzystej 

kalkulacji przychodów i kosztów. Biegły rewident poparł stanowisko Burmistrza Miasta       

w kwestii sukcesywnego wprowadzania podwyżek cen usług – od 01 stycznia 2013 r. –          

o 60%, od 01 stycznia 2014 r. – o kolejne 20% i z początkiem roku 2015 o następne 20%,     

by ostatecznie ceny osiągnęły poziom wnioskowany przez Spółkę. 

Biegły rewident stwierdził również, iż zaproponowany poziom opłat w wartościach 

docelowych, tj. cen, jakie będą obowiązywały w roku 2015 jest porównywalny do średniego 

poziomu cen stosowanych w miejscowościach ościennych w roku 2012.  

Podwyżka opłat za miejsca grzebalne zwiększy wpływy do PGKiM Sp. z o.o., ograniczając 

straty generowane przez cmentarz i pozwoli na wprowadzenie w życie koncepcji dotyczącej 

poszerzenia Cmentarza Komunalnego oraz na samofinansowanie tego obszaru działalności. 

Biorąc pod uwagę powyższe proponuję przyjąć uchwałę w przedstawionej wersji. 

 

Pan Ireneusz FALBA  - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Wysoka Rado! Szanowni goście! 

Rozszerzając  wypowiedź przedmówcy w zakresie inwestycji informuję, że inwestycja   

została wykonana w około  95%. Myślę, że z początkiem następnego roku wystąpimy                 

o pozwolenie  na użytkowanie. Czyli zostały wykonane trakty piesze, cała niwelacja terenu, 

wszystkie instalacje, nasadzenia zieleni, ogrodzenie  itd.  

Co do spraw finansowych, to   wynik generowany przez cmentarz  na przestrzeni jego 

użytkowania, tzn.  od  2011 roku zawsze był ujemny,  i tak : w roku 2011, czyli w pierwszym 

roku użytkowania, wynik  ten wynosił  minus 32  760 zł.     W 2012,  było to minus      24 300  
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złotych,  w roku 2013 było to niecałe 16 000 złotych.  Na koniec  listopada roku bieżącego 

wynik  wynosi minus 2 400 złotych.  

Rok następny będzie to rok  amortyzowania inwestycji, która została zakończona                   

31 października tego roku – wszystkie inwestycje zostały przyjęte, jako środek trwały oraz   

w związku również  z tą podwyżką myślę, że  wynik nareszcie zostanie poprawiony,              

że będzie  to wartość dodatnia. Nie wiem jeszcze, jak się ułożą sprawy związane                     

z użytkowaniem Cmentarza Parafialnego, gdyż do tej pory gro pochówków było właśnie       

na tym cmentarzu. Ale    ten cmentarz już się moim  zdaniem i nie tylko moim – zapełnił, stąd 

też myślę, że więcej pochówków będzie  przekierowanych na Cmentarz Komunalny. Wczoraj 

na Komisji poinformowałem o ilości pochówków, jakie zostają dokonane w ciągu roku        

na Cmentarzu Komunalnym -  jest to wartość miedzy 80 a 90. Także zakładam,   -  nie życzę, 

żeby te wartości rosły z tytułu większej umieralności -  natomiast myślę, że będzie  większe 

przekierowanie  pochówków na Cmentarz Komunalny. Dziękuję   za uwagę.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady :   

Projekt tej uchwały został  pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Budżetu i Finansów. 

Otwieram dyskusję . 

 

Radny pan Zbigniew KOCIELA : 

Pytanie do pana prezesa trochę  odbiegające od ustalenia opłat : czy w najbliższym         

czasie jest planowana na Cmentarzu Komunalnym segregacja śmieci? 

 

Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

Sprawa segregacji śmieci na Cmentarzu Komunalnym była podnoszona już wielokrotnie, 

niemniej  w porozumieniu z  Ekologicznym Związkiem Gmin „Działdowszczyzna” nie 

została wprowadzona w życie, gdyż  Związek traktuje  to jako śmieci, których nie można 

segregować. Uznaje, że są  to śmieci zbyt  zanieczyszczone, zbyt zabrudzone.  Patrząc 

obiektywnie na np.  plastiki  -  one  są zanieczyszczone  resztkami wosku, parafiny itd. Stąd 

też nie są w żaden sposób  zakwalifikowane  do dalszej przeróbki. Patrząc na pozostałe sorty 

tychże śmieci bardzo trudno byłoby to wszystko rozsortować. 

        Jeżeli chodzi  o utrzymanie  porządku na cmentarzu będzie to naprawdę bardzo trudne        

do uzyskania - mówię o  sortowaniu pierwotnym, takim jak mamy  w gospodarstwach 

domowych, przynajmniej w większości miasta. Jest to na dzień dzisiejszy rzecz bardzo trudna 

do uzyskania i zmobilizowania społeczeństwa, żeby tę segregację w nawet minimalnym 

stopniu stosować. Dziękuję.  
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        Ponieważ nie było więcej zgłoszeń – Przewodniczący Rady zamknął dyskusje i poddał 

pod głosowanie projekt uchwały.  

 

        Podjętą 18 głosami „za” , „przeciw” 2  

 

                                       U c h w a ł ą   nr IV/11/14 

 

Rada ustaliła opłaty za miejsca grzebalne  na Cmentarzu Komunalnym w Działdowie – 

zwiększając je   o 20%.  

 

Ad pkt 10 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2015-2021 : 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady : 

Projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. W materiałach na sesję państwo radni otrzymaliście 

także uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta Działdowo projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata  2015-2021.  Tą uchwałą - Regionalna Izba Obrachunkowa  w Olsztynie 

pozytywnie zaopiniowała projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata  2015-2021. Projekt uchwały uzyskał także pozytywną opinię Komisji 

Budżetu i Finansów.  

 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta: 

Rozpocznę od autopoprawki, która dzisiaj została państwu przedłożona, a dotyczy załącznika 

nr 2 - strony 2. Otóż wczoraj na Komisji został zauważony  błąd techniczny dotyczący 

kolumny roku 2018 na stronie drugiej. Ona wykazywała wielkości zerowe. Udało nam się      

tę kolumnę zlikwidować i stąd  zmiana strony drugiej. 

Następnie pani Skarbnik omówiła projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2015-2021. 

 

W dyskusji :   

 

Radny pan Marek DWÓRZNIK : 

Pani Skarbnik, w roku 2015 ze sprzedaży majątku planujemy 1 506 000 zł. Czy głównym 

składnikiem sprzedaży majątku  będzie nieruchomość Zamkowa 6?  
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Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta: 

W roku  2015 jest przewidywana  Zamkowa 6; ulica Chlebowskiego - 2 działki; ulica 

Orzeszkowej - działka pod usługi; ulica Romana Dmowskiego - 1 działka; Żwirki i Wigury -       

4 działki pod garaże; ulica Lidzbarska - działki na poprawienie warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległych.   Do tego planu sprzedaży również włączane są ; sprzedaż na raty 

z lat poprzednich i sprzedaż lokali mieszkalnych. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI  - Burmistrz Miasta :  

Rozważana jest również w tym roku - oczywiście wcześniej nie było o tym mowy - sprzedaż 

nieruchomości po Miejskiej Bibliotece Publicznej, dlatego że nie mamy pomysłu                   

na zagospodarowanie tej nieruchomości i być może ona również - jeżeli będzie akceptacja  

radnych - zostanie w drodze przetargu sprzedana. Dziękuję.  

 

Radny pan Wojciech ŚLIWA :  

Też pytanie do załącznika nr 2 i chodzi mi o punkt ostatni, a brzmi on tak : „ Opracowanie 

dokumentacji na rozbudowę i przebudowę ulicy Chopina, Grunwaldzkiej i odcinka ulicy 

Skłodowskiej wraz z infrastrukturą”. Moje pytanie brzmi następująco :  czy   ta dokumentacja 

przewiduje objecie całej ulicy Grunwaldzkiej, czy  jej części? 

 

Pani Iwona SKRZYPEK-KELLER – naczelnik Wydziału WRP :  

Tu chodzi tylko o odcinek łączący przy Szkole Muzycznej. Nie  mieliśmy na myśli całej 

Grunwaldzkiej. 35 tysięcy złotych to są za małe pieniążki  na opracowanie dokumentacji       

na przebudowę całej ulicy Grunwaldzkiej. Zwłaszcza, że tam musielibyśmy również   

uwzględnić kanalizację. 

 

        Nie było więcej zgłoszeń - Przewodniczący zamknął więc dyskusję i poddał pod 

głosowanie projekt uchwały, a Rada podjętą 19 głosami „za”, przy  1 głosie „wstrzymującym 

się”   

 

                                       U c h w a ł ą nr IV/12/14 

 

uchwaliła Wieloletnią Prognozę Finansową  Gminy-Miasto Działdowo na lata 2015-2021. 
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Ad pkt 11  

 

        Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy-Miasto Działdowo na 2015 rok : 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady : 

Projekt uchwały, zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

radnym przedłożony w materiałach sesyjnych.  W materiałach na sesję państwo radni 

otrzymaliście również uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii                 

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Działdowo projekcie uchwały budżetowej na 2015 

rok. Tą uchwałą Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały budżetowej Gminy-Miasto Działdowo na 2015 rok.  Ponadto Regionalna 

Izba Obrachunkowa stosowną uchwałą, pozytywnie zaopiniowała możliwość sfinansowania 

przez Gminę-Miasto Działdowo deficytu  budżetowego w wysokości 3 920 411  złotych 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok.  Pana Burmistrza bardzo 

proszę o przedstawienie projektu budżetu na 2015 rok 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta : 

Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Zanim przejdę do omówienia  projektu budżetu Gminy-

Miasto Działdowo na 2015 rok  chciałem zwrócić państwa uwagę, że  projekt budżetu, który 

mają państwo przed sobą,  jest  przygotowany przez mojego poprzednika, pana Burmistrza 

Bronisława Mazurkiewicza. Moment przyjęcia Urzędu,  który  zbiegł się z końcem roku, nie 

jest odpowiednim momentem, żeby ten budżet zmieniać -   zostało zbyt mało czasu. Dlatego 

wspólnie z panią Skarbnik, z radnymi podjęliśmy decyzję, że ten budżet zostanie przyjęty. 

Oczywiście,  jeśli państwo go zaakceptują,  a następnie w roku budżetowym 2015 będą 

wprowadzane do niego zmiany kolejnymi uchwałami.  Dlatego w projekcie  budżetu, który 

państwo widzą, nie ma żadnych autopoprawek wprowadzonych  przez moją osobę.   

        Szanowni państwo, budżet na rok 2015 przewiduje  dochody w wysokości 58.304.708 

złotych i one są przedstawione w załączniku nr 1. Z tych  dochodów,   dochody bieżące  

wynoszą 55.166.875 złotych, natomiast dochody  majątkowe zostały ustalone w  wysokości 

3.137.833 złotych. 

        Wydatki budżetu Gminy-Miasto Działdowo na 2015 rok kształtują się w wysokości 

62.225.119 złotych i przedstawione są  w załączniku nr 2, 

Na te wydatki składają się wydatki bieżące w wysokości 52.088.153 złote i wydatki 

majątkowe w wysokości 10.136.966 złotych. W roku 2015 przewidziano wydatki 

inwestycyjne w kwocie 9.613.020 złotych  i one  są przedstawione w  załączniku nr 3.      

Szanowni państwo, jest to ten załącznik, który  z punktu widzenia radnego i mieszkańców jest 

najbardziej   interesujący,   ponieważ  są  tutaj   zestawione   zadania  inwestycyjne    roczne       
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i wieloletnie przewidziane do realizacji w roku 2015.  Chciałbym już dzisiaj zwrócić  państwa 

uwagę, że ta część budżetu związana z załącznikiem 3  będzie podlegała pewnym zmianom   

w roku budżetowym i te zmiany -  tak, jak na wstępie wspomniałem - będą wprowadzane 

kolejnymi uchwałami. 

Jeśli chodzi o deficyt budżetu to przewidziano go w wysokości 3.920.411 złotych  i deficyt 

ten zostanie pokryty przychodami z wolnych środków,  jako nadwyżki środków pieniężnych 

na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń kredytów z lat ubiegłych w kwocie 

1.420.411 złotych i przewidziane jest w roku budżetowym 2015 zaciągniecie kredytu             

w kwocie 2.500.000 złotych. Kredyt ten związany jest z najważniejszą inwestycją roku 

budżetowego  -  z budową sali widowiskowo-kinowej. 

O przedstawienie  reszty szczegółów proszę panią  Skarbnik.  

 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta  szczegółowo omówiła 

projekt budżetu Gminy-Miasto Działdowo na rok 2015 (stanowi on załącznik do protokołu).  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Proszę  Przewodniczących  Komisji stałych o przedstawienie opinii w sprawie projektu 

budżetu miasta na rok 2015.   

  

Pan Jerzy CYBULSKI - Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

przekazał, że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 grudnia 2014 roku bez uwag jednomyślnie 

wyraziła pozytywną opinię o projekcie budżetu miasta na rok 2015   w zakresie swojego 

działania. 

 

Pan Paweł ŚWIĄTEK - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 grudnia 2014 roku bez uwag pozytywnie 

zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok 2015 w zakresie swojego działania.  

 

Pani Stanisława ŻYWICKA - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego przekazała, że Komisja  wydała pozytywną opinię o projekcie budżetu  miasta      

na rok 2015    w zakresie swojego działania. 9 członków Komisji głosowało  za wyrażeniem 

tej opinii, 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu. 

 

Pan Sławomir PSZENNY - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował,           

że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 grudnia 2014 roku po analizie projektu budżetu miasta 

na rok 2015 i po zapoznaniu się z pozytywnymi opiniami o projekcie wyrażonymi przez 

Komisje :  Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki ; Spraw Społecznych i Porządku Publicznego  
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oraz Gospodarki i Ochrony Środowiska  - 6 głosami „za” , przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na 2015 rok, nie wnosząc do  projektu 

żadnych uwag. 

 

Dyskusja: 

 

Radny pan Andrzej TESSAR : 

Panie Przewodniczący ! Szanowni Państwo!  

        Dokumentacja projektu budżetu na 2015 rok w zakresie złożonych wniosków 

inwestycyjnych nie obejmuje remontów i w związku z tym  chciałbym zapytać pana 

Burmistrza, czy przewiduje pan kontynuację remontów chodników tych ulic, na których 

chodniki zostały wyremontowane tylko  po jednej ze stron?  Czy przewiduje pan remonty 

chodników po drugiej stronie tych ulic?   

        Inna sprawa : budżet na 2015 rok jest dziełem  pana poprzednika. Pan stwierdził,            

że są możliwe zmiany w 2015 roku. Czy mógłby pan Burmistrz uchylić rąbka tajemnicy, 

jakie ewentualnie   zamierzenia  po  zmianach  mógłby  zrealizować?  Chciałbym  się odnieść 

do zagospodarowania rzeki Działdówka pod kątem  rekreacyjno-wypoczynkowym. Na  dzień 

dzisiejszy  również jestem zwolennikiem takiego projektu i chciałbym pana Burmistrza 

zapytać, czy nie byłoby zasadne, żeby po zmianach zabezpieczyć pewne środki, dzięki 

którym można by podjąć pewne działania, celem możliwości realizacji tej inwestycji?  Bo, jak 

wiemy, jest to działanie długofalowe. To nie jest na rok, dwa, trzy - być może na cztery.      

Czy nie byłoby  zasadne, żeby już pewne środki zabezpieczyć dla realizacji tego zamierzenia?  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI  -  Burmistrz Miasta: 

Jeśli chodzi o pytanie dotyczące remontów chodników tych, które nie zostały 

wyremontowane, to  powiem szczerze, że  nie bardzo rozumiem koncepcję takiego podejścia 

do remontów. Tym bardziej, że mamy ulice, które w ogóle nie mają chodników i są ulicami 

przelotowymi, na przykład ulica Piaskowa. Więc uważam, że w pierwszej kolejności tam 

powinien być chodnik położony, a dopiero powinniśmy brać się za remont tych chodników, 

które już istnieją. Natomiast  całkowicie nie rozumiem, dlaczego wykonano pół chodnika, 

albo jedną stronę, albo drugą stronę  -  z  czym to było związane?  

        W trakcie roku budżetowego będą planowane pewne zmiany. Na przykład na dzień 

dzisiejszy na pewno zostanie wyrzucona taka inwestycja, jak budowa parku linowego. 

Uważam, że na dzień dzisiejszy jest to inwestycja, która będzie generowała koszty,                 

a  pieniądze, które zaoszczędzimy - zostaną zagospodarowane. W momencie, kiedy będziemy 

wprowadzali te zmiany,   również   pod   rozwagę   będziemy  brali możliwość remontów tych  
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chodników, które wymagają pilnego remontu, a które nie zostały ujęte w mijającym roku 

budżetowym.  

Również, Szanowni Państwo, jest sprawą bardzo ważną termin oddania  do użytku dróg 

wojewódzkich, które są obecnie remontowane. Będę  w odpowiedziach na zapytania państwu 

dokładne terminy zakończenia tych prac remontowych przytaczał. 

 Część z tych robót powinna być zakończona do końca tego roku. Szanowni Państwo, i teraz, 

jeżeli te prace przesuną się do połowy roku 2015 to uważam, że rzeczą nieodpowiednią 

byłoby przystępowanie do remontów kolejnych ulic, bo  byśmy całkowicie sparaliżowali 

nasze miasto -   wszystko zależy od tego i, w jaki tempie będą przebiegały prace remontowe. 

Czy  będziemy w stanie uruchomić na przykład taką inwestycję, która nazywa się 

przebudowa ulicy Skłodowskiej, na odcinku od placu 1 Maja do ulicy Małłka, Pocztowej, 

Boya Żeleńskiego i Hallera wraz z infrastrukturą techniczną? Myślę, że na pewno zostanie 

wykonana dokumentacja w tym roku. Natomiast, czy zostaną uruchomione prace w całości, 

czy  etapami, to wszystko zależy od tego, jak będą realizowane te inwestycje, które obecnie   

są na terenie naszego miasta. Chciałbym i myślę, że państwo również, żeby została 

pobudowana ulica Norwida, bo ona aż się prosi. Pamiętam - przez osiem lat tutaj państwo 

apelowali o remont tej ulicy i mam nadzieję, że uda się to zrobić. Ale jest to również 

warunkowane tym, jak długo będą trwały prace remontowe na naszych drogach 

wojewódzkich. A chcę państwu wspomnieć, że kolejna droga, która będzie przebudowywana 

i remontowana , to jest droga z Działdowa do Iłowa i mamy kolejny problem komunikacyjny.   

        Z całą pewnością będę chciał wprowadzić takie zmiany, które zabezpieczą pieniążki      

na dokumentacje związane z zagospodarowaniem rzeki Działdówki. Dlatego, że  - jak 

słusznie   pan zauważył -  to jest inwestycja, która jest bardzo rozciągnięta w czasie - 

chociażby ze względu na wymagane dokumenty związane z tą inwestycją.                             

To są uwarunkowania środowiskowe,  to są zgody, to są pewne badania, które trzeba 

prowadzić. Na etapie planowania tej inwestycji nie myślałem, że jest to takie czasochłonne. 

Na szczęście mam osobę kompetentną i doświadczoną, która mnie wspomaga – pana 

Burmistrza Andrzeja Wiśniewskiego, który ma  pewne doświadczenie i tym doświadczeniem 

się ze mną dzieli. Na pewno dokumentacja zostanie wykonana i myślę, że wspólnie                

z państwem będziemy analizowali, czy to będzie prawa, czy lewa strona. Różne alternatywy 

będziemy państwu przedstawiać i oczywiście argumenty mówiące za i przeciw takiemu, a nie 

innemu rozwiązaniu. Dziękuję.  
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Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Panie Burmistrzu!  

W budżecie miasta na rok 2015 mamy ujętą budowę sali widowiskowo-kinowej na łączne 

nakłady 5 mln 720 tysięcy. Z czego to wynika? Czy był robiony kosztorys inwestorski ?          

I chciałbym znać zakres prac, jaki by wchodził w tą inwestycję.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta: 

Poproszę panią naczelnik o przybliżenie tego. Wiem, że między złożeniem jednego                

a drugiego projektu były kryteria zmienione i myślę, że też pod te kryteria zostały zmienione 

zakresy robót, a również związane z tym koszty.  

 

Pani Iwona SKRZYPEK-KELLER – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Promocji Miasta: 

Szanowni Państwo, na budowę sali widowiskowo-kinowej została opracowana kompleksowa 

dokumentacja projektowa. Uzyskano pozwolenie na budowę i zostały opracowane kosztorysy 

ofertowe, inwestorskie, specyfikacje techniczne wykonania i odbioru robót. I te kwoty 

wynikają z kosztorysów inwestorskich; obejmują kompleksowe prace, czyli roboty 

budowlane, elektryczne, sanitarne wraz z całkowitym wyposażeniem sali widowiskowo-

kinowej. Tak, jak pan Burmistrz wspomniał zostało ujęte kompleksowe wyposażenie, bo ono 

było na etapie aplikowania o dofinansowanie punktowane. Czyli staraliśmy się w miarę 

możliwości dostosować do ogłoszonego konkursu. Dziękuję bardzo.  

 

Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Panie Burmistrzu! Wysoka Rado ! 

W tej chwili utrzymujemy dwa budynki Domu Kultury, czyli  na ulicy Jagiełły i  na ulicy 

Wolności 64. Są to duże koszty, które miasto będzie ponosiło jeszcze kilka lat. Ale  

chciałbym zauważyć, że po wybudowaniu  sali widowiskowo-kinowej - tylko jako sali 

widowiskowo-kinowej -  dalej będziemy utrzymywać dwa budynki, czyli Wolności 64 i nową 

salę widowiskowo-kinową. Myślę, że nie stać nas na utrzymanie  dwóch budynków. Dlatego  

proponuję, żeby przy sali widowiskowo-kinowej zwiększyć zakres o kilka sal ćwiczebnych 

dla młodzieży i kilka pomieszczeń administracyjnych, po to, żeby Dom Kultury mógł się 

mieścić w jednym budynku. Zaoszczędzimy  dzięki temu  duże środki finansowe, a przy tym 

zwolni się  dwa budynki, które  możemy później przeznaczyć na inne cele. Dziękuję.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI  - Burmistrz Miasta: 

Panie radny, podzielam pana zdanie w 200 %. Problem polega na tym, że czas na takie 

dyskusje minął w momencie, kiedy przystępowaliśmy do remontu Medyka. I pan i wtedy       

ja - jako radny akcentowaliśmy wyraźnie, że jest  to  nietrafiona inwestycja, i to dzisiaj mogę  
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głośno powiedzieć, pomimo, że były osoby, który próbowały to wyśmiać,                              

że my krytykowaliśmy to. Będziemy się z tym problemem przez najbliższe pięć lat - 

kolokwialnie mówiąc -  wozić. Dlatego, że przez pięć lat musi być utrzymana ta inwestycja, 

która została oddana do użytku. Natomiast problem sali widowiskowej mamy nierozwiązany 

na dzień dzisiejszy. I  teraz, czy  ją  pobudujemy w takim zakresie, czy w większym  zakresie,   

to i tak przez te pięć lat będziemy musieli utrzymywać dwa budynki. Myślę, że nie ma mowy 

dzisiaj o zwiększeniu zakresu budowy sali widowiskowej dlatego, że są pewne kryteria, które 

ograniczają możliwość dofinansowania. Tak mi się wydaje, prawda?  

 

Pani Iwona SKRZYPEK-KELLER - Naczelnik Wydziału Rozwoju i Promocji Miasta: 

Podczas opracowania tej dokumentacji byliśmy w stałym kontakcie z panem dyrektorem 

Miejskiego Domu Kultury i tam zostały zaprojektowane dwie dodatkowe sale. To nie jest 

tylko sala widowiskowo-kinowa. Są oprócz tego: jedna sala o powierzchni 150 m², druga       

o powierzchni około 100 m², które umożliwią prowadzenie zajęć, które są niezbędne             

do prawidłowego funkcjonowania Miejskiego Domu Kultury. Dziękuję.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI  - Burmistrz Miasta: 

Tak daleko bym w przyszłość nie wybiegał, bo za pięć lat -  my lub ktoś, kto będzie 

sprawował mandat radnego -  będzie się zastanawiać nad tym, co zrobić z  budynkiem,          

w którym obecnie  ma siedzibę   Dom Kultury. Natomiast, proszę państwa,  złożenie wniosku 

o dofinansowanie nie jest jednoznaczne z otrzymaniem tego dofinansowania. Będę 

oczywiście prowadził pewne rozmowy  na początku stycznia.  I, proszę państwa, jeśli           

to dofinansowanie otrzymamy, to oczywiście trzeba będzie skorzystać  z tej możliwości          

i wybudować tą salę. Jeżeli tego dofinansowania nie otrzymamy, to wracamy  do punktu 

wyjścia - co dalej. I wtedy będziemy się również zastanawiać, czy inwestujemy w budowę 

angażując własne środki, a tym samym, no niestety sytuacja finansowa gminy się pogorszy. 

Czy może -  też się pojawiła taka koncepcja remontu budynku przy ulicy Jagiełły, ale           

to, myślę, nie wybiegajmy tak daleko.  Poczekajmy na wyniki konkursu. Dziękuję. 

 

Radny pan Marek DWÓRZNIK : 

Panie Burmistrzu, mówił pan o zmianach inwestycji w roku budżetowym. Czy te zmiany 

będą na tyle, że będzie brany pod uwagę  kredyt 2,5 mln ? Bo, jak wiemy kredyt jest łatwo 

brać, tylko musimy go później spłacić. Na  Komisji Budżetu i Finansów wyliczyliśmy,         

że  to jest pół miliona więcej, czyli spłacimy 3 mln i sobie sami podnosimy koszty. Bo można, 

panie Burmistrzu, realizować inwestycje jednoroczne w jednym roku, ale płatność może być   

z dwóch budżetów i wtedy nie musimy zdejmować inwestycji. Chyba, że na tyle pan niektóre  
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inwestycje zdejmie i ograniczy. Fakt, że nie wiadomo, jak będą przebiegały odbiory  dróg 

wojewódzkich i czy to wszystko nie sprawi, że ten kredyt nie będzie brany pod uwagę.         

Myślę, że na dzień dzisiejszy nie powinniśmy korzystać z kredytów na inwestycje bieżące,  

bo rozumiem -  przychodzi inwestor, gdzie da miejsca pracy -  musimy wziąć. Czy jako 

wkład własny do środków unijnych - musimy wziąć, czy inwestycja, że tak powiem dla 

wszystkich mieszkańców naszego miasta- musimy wziąć, jeżeli to jest w roku budżetowym.  

Ale w tej sytuacji, którą mamy  myślę, że nie powinniśmy brać kredytu i dążyć do tego, żeby 

nie brać tego kredytu. Dziękuję.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta : 

Szanowni Państwo! Wysoka Rado!  

Myślę, że powinniśmy poczekać do zamknięcia roku budżetowego 2014 i zobaczymy,            

z jakim wynikiem finansowym zakończymy działalność w mijającym roku.  Będzie               

to w lutym i mniej więcej   to się zbiegnie z tym, że  będziemy już mieli wstępne wiadomości,       

czy wniosek o budowę sali widowiskowej uzyskał akceptację i zostanie dofinansowany, czy 

nie. Jeżeli nie został, to myślę, że nie będzie problemu deficytu w wysokości 2,5 mln złotych.      

A jeżeli został dofinansowany to myślę, że będziemy szukali oszczędności i być może nie     

aż tak duży kredyt zostanie zaciągnięty. Jednak nie wydaje mi się, żeby było możliwe 

wygenerować oszczędności w wysokości 2,5 mln złotych, bo wtedy musielibyśmy 

zrezygnować z inwestycji drogowych, a one są również bardzo potrzebne. Natomiast 

chciałbym wyraźnie  powiedzieć, że jestem zwolennikiem zaciągania kredytów na wkład 

własny przy realizacji inwestycji unijnych. Wtedy uważam, że jest to uzasadnione. Natomiast 

czy do końca powinniśmy? Jeżeli jest wola mieszkańców, proszę państwa, i mieszkańcy        

są w stanie ponieść ciężar tego kredytu to myślę, że powinniśmy to również akceptować. 

 

Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Przewodniczący, w sprawie uchwały budżetowej na rok 2015.  

Pan Burmistrz swoim wprowadzeniem wprowadził mnie w stan pewnej rozterki, bo  szedłem 

na tę sesję w przekonaniu, żeby zagłosować za przyjęciem budżetu na 2015 rok. Raz, że jest 

to budżet wprawdzie przygotowany przez poprzednika, o czym była już mowa. Ale jest            

to budżet dobry, zrównoważony, obejmujący zadania, które były  planowane dużo wcześniej. 

I wreszcie, pod którym to budżetem znalazłem podpis pana Burmistrza Grzegorza 

Mrowińskiego. Teraz, kiedy słyszę, że w ciągu roku budżetowego nastąpi jego gruntowne 

przemeblowanie, łącznie z zadaniami inwestycyjnymi, to - jak mówiłem na wstępie - mam 

wątpliwość i pewną rozterkę, po co ten budżet w takim razie  przyjmujemy?  Przecież nie 

musimy tak do końca przyjmować czegoś, co ma być jakąś protezą, sztucznym tworem, który  
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za chwilę będziemy gruntownie zmieniać i w efekcie nie wiem, jakie zająć stanowisko, panie 

Burmistrzu. Dziękuję.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta: 

Pozwolę sobie powiedzieć, że  nie mówiłem o gruntownej zmianie tego budżetu, tylko 

wskazywaliśmy pewne inwestycje, które zostaną wyrzucone, ale niekoniecznie. Jest               

to związane oczywiście z bałaganem, jaki został pozostawiony i trzeba to jasno podkreślić.  

Natomiast to, że pan, jako radny nie może się pogodzić z tym, że tak, a nie inaczej została 

zweryfikowana koalicja poprzednia, no to jest pana wola. Pan nie musi głosować za tym 

budżetem i ja to uszanuję. Natomiast  wyraźnie mówiłem i jeżeli ktoś słuchał to wie,  o jakich 

inwestycjach mówiłem, które na pewno zostaną wyrzucone, a które być może, ale nie muszą 

być wyrzucone i pod państwa rozwagę to zostawiam. Dziękuję.  

 

Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA : 

Panie Przewodniczący,  mam pytanie do pana Burmistrza. Chciałabym się dowiedzieć, o jaki 

bałagan budżetowy chodzi?  Jestem radną kolejnej kadencji, więc chciałabym wiedzieć,        

co tutaj nie tak robiliśmy.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta: 

Proszę słuchać ze zrozumieniem. Nie   mówiłem o bałaganie budżetowym, tylko o bałaganie 

zostawionym w mieście. Proszę wyjrzeć przez okno i spojrzeć na ulicę Męczenników, 

Lidzbarską na ulicę Olsztyńską. Jeżeli pani uważa, że to jest porządek, no to szacunek. 

Dziękuję.  

 

Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

Ja spytałam, o jaki właśnie bałagan budżetowy chodzi, gdyż tak to zrozumiałam, bo było 

niedopowiedziane. Dziękuję za wyjaśnienie.  

 

Radny pan Sławomir PSZENNY: 

Szanowni Państwo! Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! 

Dziwi mnie trochę sytuacja, w której niektórzy radni nie poczuwają w ogóle 

odpowiedzialności za stan, w jakim zostawili miasto. I ta sytuacja z Miejskim Domem 

Kultury, o której wspomniał kolega Dwórznik, dokładnie pokazuje, że mieszkańcy nie byli 

poinformowani, a pieniądze zostały wydane - tak na dobrą sprawę - na inwestycję, która 

niekoniecznie jest uznana za trafioną. I dzisiaj niektóre osoby powinny się za to uderzyć        

w piersi, a   nie mówić, że   nie ma żadnego   bałaganu.   Tak samo się przychylam do zadania    
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pana Burmistrza,  że wystarczy zobaczyć, w jakim stanie jest miasto. Wyjrzeć za okno            

i  zobaczyć, co się w mieście dzieje i co na ten temat mówią, i myślą mieszkańcy. Dziękuję 

bardzo.  

 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Jeżeli pan Pszenny mówi, że jest taki bałagan i, co się w mieście dzieje, i przez, które okno 

trzeba wyjrzeć. To może konkretnie niech powie, bo  też chciałbym wiedzieć, jak  to wygląda.  

 

Radny pan Sławomir PSZENNY: 

Panie radny! Widzimy, jaka sytuacja jest w mieście odnośnie paraliżu komunikacyjnego, 

który nastąpił na skutek źle uzgodnionego harmonogramu realizacji inwestycji przez Urząd 

Marszałkowski, przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Są to rzeczy, które mieszkańcom bardzo, 

mocno doskwierają, panie radny.  Wiemy doskonale, że wjeżdżając dzisiaj do miasta 

praktycznie rzecz biorąc miasto jest niedrożne, nieprzejezdne. Już nie mówię tylko                  

i wyłącznie o samochodach ciężarowych. Mówię o samochodach osobowych i o zwykłym 

ruchu, w którym mieszkańcy chcieliby się przedostać z jednej strony miasta na drugą. Tylko    

i wyłącznie o tym rozmawiamy. I  rozmawiamy o sytuacji, o której powiedział pan Dwórznik, 

gdzie mamy dwa budynki Miejskiego Domu Kultury do utrzymania i nie wiemy  - w tym 

momencie, tak na dobrą sprawę - jakie koszty będziemy musieli z tym ponosić rok rocznie 

związane z nakładami finansowymi na te dwa obiekty. Więc  te  sprawy będziemy starali się 

rozwiązać - mamy nadzieję, że również przy konstruktywnym głosie ze strony opozycji.  

 

Radny pan Andrzej TESSAR : 

Jeszcze chcę się odnieść do wypowiedzi pana radnego Pszennego, bo chciałem zapytać          

o ten bałagan komunikacyjny,  z czego to wynika?  Czy to jest wina Rady Miasta,                 

że Działdowo się remontuje, inwestuje?  Czy to nie jest sprawa Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

który bardzo dobrze, że u nas inwestuje? W związku z tym  widzę jakieś nieporozumienie. 

Jaki wpływa ma Rada Miasta na to, że są remontowane drogi wojewódzkie i jest troszeczkę 

kłopot z komunikacją? Skończy się to, a później będzie pan radny klaskał, prawda? Trochę 

trzeba pocierpieć. Dziękuję.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI  -  Burmistrz Miasta: 

Chciałem zwrócić państwa uwagę, że to nie jest debata nad budżetem. Więc,  jeśli państwo 

chcą porozmawiać to bardzo chętnie, ale przenieśmy tą dyskusję do punktu wolne wnioski       

i informacje. Dziękuję. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, czy w sprawie budżetu ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę, w związku z tym 

zamykam dyskusję.  

 

        Po czym podjętą 17 głosami „za”,  przy 3 głosach „wstrzymujących się”  

 

                                       U c h w a ł ą   nr IV/13/14 

 

Rada uchwaliła budżet Gminy-Miasto Działdowo na 2015 rok.  

 

Ad pkt 12 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu potrzeb Gminy-Miasto Działdowo              

w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na  2015 rok : 

 

        Pan Romuald REMISZEWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Projekt uchwały, zaopiniowany przez Radcę Prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

przedłożony w materiałach na sesję. Projekt ten uzyskał pozytywną opinię Komisji Spraw 

Społecznych i Porządku Publicznego. 

   

Pani Małgorzata SZYMAŃSKA – dyrektor Miejskiego  Ośrodka Pomocy Społecznej 

omówiła projekt uchwały. 

 

W dyskusji : 

 

Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

W wykazie nie widzę jednej jednostki organizacyjnej Miasta, tj. Przedszkola nr 4. Czy tam 

nie było potrzeb tych prac społecznie-użytecznych? 

 

Pani Małgorzata SZYMAŃSKA - dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Jeżeli chodzi o zapotrzebowanie na prace społecznie-użyteczne, to w połowie roku 

występujemy do jednostek, żeby przedstawiły swoje potrzeby. Także  nie jest                        

to konstruowane przez Ośrodek. Nie stwierdziliśmy, żeby takie zapotrzebowanie było. 

Widocznie nie ma, natomiast na siłę nie próbujemy przekazać tam prac. 

 

        Nie było więcej zgłoszeń i Przewodniczący zamknął dyskusję, po czym poddał pod 

głosowanie projekt uchwały.   

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 

                                       U c h w a ł ą   nr IV/14/14 
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Rada ustaliła plan potrzeb Gminy-Miasto Działdowo w zakresie wykonywania prac 

społecznie użytecznych na 2015 rok.  

 

Ad pkt 13 

 

         Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na   2015 rok : 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady : 

Projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego  Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach na sesję.  

Komisja Spraw Społecznych i Porządku  Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt tej 

uchwały.  

 

Pani Jolanta DZIAŁAK – pełnomocnik Burmistrza ds. Uzależnień  omówiła projekt 

uchwały. 

 

W dyskusji : 

 

Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI : 

Zgodnie z § 6 uchwały budżetowej  ustala się dochody w kwocie 380 tysięcy z tytułu wydania 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, aby rozwiązywać problemy alkoholowe. Czy 

nie uważacie państwo, że jest za dużo  punktów alkoholowych?  Czy można to zredukować  

w jakiś sposób? Dziękuję. 

 

Pani Jolanta DZIAŁAK -  pełnomocnik Burmistrza ds. Uzależnień: 

Uchwałą  z  2005 roku Rada Miasta ustaliła liczbę punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych.   I właściwie one  nawet nie są wyczerpane, bo mamy 80 takich punktów,        

a w tej chwili w 76 punktach następuje ta sprzedaż. Proszę państwa, czy to dużo, czy mało?  

Możemy zmniejszyć, ale jeżeli ktoś spełnia warunki, to tak naprawdę, nie możemy nie dać 

zezwolenia na sprzedaż alkoholu. Myślę, że ważniejszą rzeczą jest to, żeby przestrzegać 

prawa. W większości punktów to prawo jest przestrzegane. Zdarzają się przypadki, gdzie 

naruszana jest ustawa, ale tam są przeprowadzane kontrole przez członków Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, w swoim zakresie oczywiście. Takie kontrole 

przeprowadza Straż Miejska, takie kontrole przeprowadza Policja. Myślę, że każdy 

mieszkaniec naszego miasta taką kontrolę może przeprowadzić. Może w tym zakresie,           

że jeżeli zauważy, że gdzieś ustawa jest łamana, to dostajemy takie sygnały i Komisja próbuje  
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tą działalność wziąć pod lupę. W ubiegłym roku nie było żadnego sygnału, żeby można było 

zabrać koncesję. 

        Także punktów mamy tyle ustalonych. Zawsze możemy przeanalizować, 

przedyskutować tylko,  jeśli w tych punktach ludzie też chcą sprzedawać alkohol?  Więc 

dopóki nie łamią prawa, to praktycznie nie możemy  w tym zakresie nic zadziałać. 

 

Radny pan Marek DWÓRZNIK : 

Pani pełnomocnik, czy Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych wydała 

pozytywną opinię temu programowi? 

 

        Jaką kwotę planuje się przeznaczyć dla Ośrodka Terapii Uzależnień, bo jak widzimy 

Ośrodek Terapii Uzależnień i Współuzależnienia  widnieje w kilku zadaniach. Orientacyjnie, 

bo słyszę różną opinię na temat tego ośrodka.  

        Czy nie uważa pani, że na edukację w zadaniu piątym -  20 tysięcy to jednak za mała 

kwota? Bo mi się wydaję, że edukacja, profilaktyka to są jedne z najważniejszych działań, 

żeby przeciwstawiać się temu zjawisku. Dziękuję.  

 

Pani Jolanta DZIAŁAK – Pełnomocnik Burmistrza ds. Uzależnień: 

        Oczywiście ten program jest tworzony przy współpracy z Gminną Komisją 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Tutaj innej możliwości nie ma.  

        Jeśli chodzi o Ośrodek Terapii, to  nie przeznaczamy środków na realizację zadań przez 

ośrodek, lecz wspieramy i dofinansowujemy działania, na które Ośrodek nie pozyskuje 

środków z Narodowego Funduszu Zdrowia. To są takie sztandarowe działania. Prowadzone 

są maratony, które wspomagają leczenie. Tych maratonów jest zazwyczaj dwanaście,            

bo akurat tyle wynika z pracy Ośrodka. Ośrodek pracuje z osobami uzależnionymi i później 

proponuje im dalszy ciąg leczenia - poprzez uczestnictwo w tych maratonach. Kolejnym  

elementem jest praca na rzecz osób, u których występuje przemoc domowa     i są takie cztery 

edycje w roku,  ponieważ cykl pracy z tą grupą wynosi 3 miesiące. Nie podam panu w tej 

chwili, ile konkretnie na ten ośrodek - to będzie w sprawozdaniu, a tutaj nie ma takiego 

rozgraniczenia.  

 

Radny pan Marek DWÓRZNIK : 

Pani pełnomocnik, prośba  żeby zorganizować o kilka więcej spektakli teatralnych, gdyż 

młodzież woli tę formę aniżeli ulotki. Młodzież nie chce czytać  ulotek o schorzeniach,           

o alkoholizmie, tylko woli  formę spektakli i stąd prośba, żeby tych spektakli było więcej. 

Dziękuję.  
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Pani Jolanta DZIAŁAK  -  pełnomocnik Burmistrza ds. Uzależnień: 

Od wielu lat nie przekazujemy ulotek dla młodzieży, bo - jak pan słusznie zauważył - jest     

to bezcelowe i bezsensowne. Natomiast uatrakcyjniamy pracę profilaktyczną. Pan zauważył, 

że w punkcie piątym programu jest  przewidziane 20 tysięcy na realizację  programu, ale      

to jest  edukacja publiczna. Natomiast gro działań podejmujemy właśnie wśród dzieci             

i młodzieży. Są  to między innymi  warsztaty edukacyjne, gdzie  pracuje się z konkretną 

grupą młodzieży, czy z  klasą na takiej zasadzie, że młodzież współuczestniczy w tych 

działaniach. Między innymi są to również spektakle profilaktyczne. Przyjeżdża do nas          

od kilku lat  pan Piasecki, którego działalność młodzieży bardzo się podoba, chętnie 

uczestniczą w tych zajęciach i myślę, że w tym roku również będziemy  to kontynuować. 

 

        Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. Przewodniczący zamknął dyskusję,            

po czym poddał pod głosowanie projekt uchwały.   

 

        Podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 

                                       U c h w a ł ą   nr IV/15/14 

 

Rada przyjęła Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych     

na 2015 rok.  

 

 

Ad pkt 14 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata           

2010-2015 : 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Projekt uchwały zaopiniowany przez radcę Prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach na sesję. 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie 

zaopiniowały projekt tej uchwały.   

 

Pani Iwona SKRZYPEK-KELLER – naczelnik Wydziału WRP :  

Wieloletni Plan Inwestycyjny został opracowany na lata 2010-2015 i obejmuje zestawienie 

inwestycji zarówno rocznych, jak i wieloletnich realizowanych przez Gminę-Miasto 

Działdowo w tym okresie. W  Wieloletnim Planie Inwestycyjnym zostały podane szacunkowe 

koszty inwestycji realizowanych w tym okresie, natomiast nie  ujęto  już kosztów inwestycji  
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realizowanych po tym okresie i to jest bardzo ważne w przypadku opracowania dokumentacji 

i budowy sali widowiskowo-kinowej.  Proszę  zwrócić uwagę, iż został podany całkowity 

koszt realizacji tej inwestycji z rozbiciem do roku 2015, natomiast inwestycja przewidziana 

została do realizacji jeszcze w roku 2016 i tego kosztu Wieloletni Plan Inwestycyjny  już nie 

obejmuje . Zostało to ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Aktualizacja Wieloletniego Planu Inwestycyjnego  obejmuje wprowadzanie do planu nowych 

zadań oraz uaktualnianie danych dotyczących zadań już ujętych w planie, czyli horyzont 

czasowy WPUI ulega przesunięciu o rok do przodu w trakcie przygotowywania kolejnych 

edycji tego planu. Dziękuję bardzo.   

 

        W dyskusji nikt głosu nie zabierał.  

 

        Rada podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 

                                       U c h w a ł ą   nr IV/16/14 

 

dokonała zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Działdowo na lata 2010-2015.  

 

Ad pkt 15 

 

        Podjęcie 2  uchwał w sprawie pozbawienia drzewa statusu pomnika przyrody : 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady stwierdził, że projekty uchwał, 

zaopiniowane przez Radcę prawnego Urzędu Miasta zostały  radnym przedłożone                 

w materiałach na sesję. 

         Po omówieniu przez pana Jerzego MIKCIŃSKIEGO- inspektora w Wydziale PNŚ    

projektów uchwał – Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Gospodarki i Ochrony 

Środowiska  zaopiniowała pozytywnie te projekty. 

 

        Nie było chętnych do dyskusji. 

 

        Rada podjętymi 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 

                                                        Uchwałą nr IV/17/14  

                                                      i Uchwałą nr IV/18/14  

 

zniosła status pomnika przyrody trzech drzew, rosnących w pasie drogowym drogi 

wojewódzkiej Rychnowo-Działdowo, na odcinku stanowiącym ulicę Grunwaldzką                

w Działdowie.  
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             Dziesięciominutowa przerwa w obradach.  

 

 

Ad pkt 16 

 

        Po mówieniu przez pana Tadeusza MARCHLEWICZA- Sekretarza Miasta projektu 

uchwały w sprawie wyznaczenia delegata Gminy-Miasto Działdowo do Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Miast Polskich z siedzibą w Poznaniu – 

 

        - Rada podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 

                                       U c h w a ł ą   nr IV/19/14 

 

wyznaczyła pana Grzegorza Mrowińskiego  - Burmistrza Miasta Działdowa na delegata 

Gminy-Miasto Działdowo do Zgromadzenia Ogólnego Związku Miast Polskich z siedzibą     

w Poznaniu.  

 

Ad pkt 17 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 

                                       U c h w a ł ą   nr IV/20/14 

 

Rada wyznaczyła dodatkowego przedstawiciela do zgromadzenia Ekologicznego Związku 

Gmin „Działdowszczyzna”, reprezentanta Gminy-Miasto Działdowo, w osobie pana Jerzego 

Mieczysława Cybulskiego.  

  

Ad pkt 18 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie określenia liczby członków Komisji Rewizyjnej, powołania 

jej składu osobowego oraz wyboru Przewodniczącego Komisji : 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI  -  Przewodniczący Rady : 

        Proszę państwa, zgodnie z deklaracjami do dnia 16 grudnia 2014 r. akces do pracy         

w Komisji Rewizyjnej zgłosili radni: CYBULSKI Jerzy Mieczysław, PIEKARSKI Patryk, 

PSZENNY Sławomir,  ŚLIWA Wojciech Jerzy, ŚWIĄTEK Paweł, natomiast dzisiaj zgłosili 

swój akces także GAJEWSKI Zenon Marian i KASZUBSKI Bogdan. 

  

        Wszyscy kandydaci podtrzymali zgodę na pracę w tej Komisji.  
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Mamy więc 7 radnych, którzy zgłosili akces do Komisji Rewizyjnej – stwierdził 

Przewodniczący. 

        Komisja Rewizyjna, zgodnie ze Statutem, składa się z przewodniczącego, dwóch 

zastępców przewodniczącego  oraz pozostałych członków w liczbie od 4 do 6.  W związku    

z tym powinniśmy określić liczbę członków Komisji Rewizyjnej. Proponuję – kontynuował 

Przewodniczący Rady -  żeby  była to liczba siedmiu radnych, w tym przewodniczący, dwóch 

zastępców oraz pozostali członkowie w liczbie czterech.  

 

Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Zgodnie z brzmieniem § 1 Komisja Rewizyjna Rady Miasta Działdowo, zwana dalej Komisję  

składa się z przewodniczącego, dwóch zastępców przewodniczącego i pozostałych członków 

w liczbie czterech. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Tak.  Jeszcze tam jest taki zapis, że w skład komisji wchodzą też przewodniczący klubów 

radnych, ale do dnia dzisiejszego nie mam informacji, że powstały takie kluby.  

Czy ktoś jeszcze w tej sprawie? Bardzo proszę.  

 

Radny pan Sławomir PSZENNY: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  

Nie zmienia to jednak faktu, że mimo apeli pana Burmistrza żaden z radnych opozycyjnych 

nie chciał wejść w skład tej komisji. Jest  to zasmucający fakt, bo tutaj tak naprawdę widać 

ten brak konstruktywnej pracy ze strony opozycji i współpracy w zakresie dalszego 

współdziałania. Dziękuję.  

 

Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Przewodniczący! Panie radny Pszenny! Koleżanki i koledzy! Panie Burmistrzu! 

Otóż, grupa trzymająca władzę -  bo tak należałoby obecnie sprawującą koalicję nazwać -

zgarniała wszystko, mimo pewnych apeli. Mimo  pewnych prób poukładania tego w sposób 

taki, iż radni z wieloletnim doświadczeniem mogliby bardzo zaangażować się w pracę            

w innych komisjach. Sami doprowadziliście do takiej sytuacji, jaka jest. Dziękuję. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Myślę, że pan radny Kociela naprawdę wysuwa daleko idące sugestie.  

 

Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

Chcę się podzielić  swoją sugestię na temat obecnego pana Burmistrza. Otóż,  w V kadencji 

pan Burmistrz  był  członkiem Komisji  Rewizyjnej.  W  następnej  kadencji  ani pan, ani nikt     
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z pana kolegów, czyli opozycji, nie był członkiem Komisji Rewizyjnej. A teraz wyrzucacie 

państwa nam, że nie chcemy być w tej Komisji? My postępujemy dokładnie tak samo, jak wy. 

Dziękuję bardzo. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta: 

Przepraszam, ale ja nic nie wyrzucałem. Nie wiem, co pani miała na myśli mówiąc,              

że ja wyrzucam coś pani? 

 

Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

To prawda, panie Burmistrzu, że dzisiaj nic pan nie wyrzucał, tylko pana kolega. Ale             

na poprzedniej sesji pan to tak ujął. To jest odpowiedź odnośnie pana sugestii na poprzedniej 

sesji. Dziękuję.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta: 

Mam prośbę do pani radnej :  na poprzedniej sesji wystąpiłem z zaproszeniem do państwa, 

żeby państwo uczestniczyli w tej Komisji. Jeżeli dzisiaj ktoś pani coś - jak to pani ujęła -

wyrzuca, to proszę do tej osoby kierować personalnie swoje uwagi, a nie do mnie. Proszę 

mnie nie wciągać w jakieś  takie uliczne pyskówki. Dziękuję.  

 

Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

Chciałam tylko dodać, że to nie jest uliczna pyskówka, tylko jesteśmy na sesji Rady Miasta. 

Dziękuję.  

 

Radny pan Zenon GAJEWSKI: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo!  

Ja odniosę się tylko do tych wypowiedzi, które sugerują, że jest grupa trzymająca władzę,     

że ci którzy są dzisiaj w opozycji, nie zostali nigdzie dopuszczeni. Ja chcę przypomnieć tylko 

tym osobom, które dziś są w opozycji, a w kadencji VI były w koalicji, że radni opozycyjni 

mimo, że ja dwukrotnie zgłaszałem kandydaturę tylko na wiceprzewodniczącą, w tej sytuacji 

ta kandydatura została przegłosowana, znaczy odrzucona. Dziękuję.  

 

Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  

Nie wiem dlaczego dzieli się teraz Radę na opozycję, czy koalicję? Żadne kluby nie powstały!  

Nie czuję się radnym opozycji, tylko ja się czuję radnym miasta Działdowo i taki podział jest 

naprawdę niezdrowy w tej Radzie. Dziękuję. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Czy pan  słyszał, że mówiłem kiedykolwiek o radnych opozycyjnych i radnych koalicyjnych? 

Stworzyła się po prostu przewaga w Radzie dotycząca pewnych spraw, dotycząca głosowań.  

Natomiast myślę, że wszyscy jesteśmy radnymi po to, żeby mieszkańcom żyło się lepiej, żeby 

podejmować decyzje dobre dla miasta i dobre dla mieszkańców. Dlatego jest  mi bardzo 

przykro, że taki podział zastosował pan Kociela. Nie   czuję się tutaj w grupie trzymającej 

władzę - jakimś członkiem grupy trzymającej władzę. Po prostu jesteśmy radnymi i chcemy  

w tym mieście wspólnie, razem wprowadzać takie zmiany, które przyniosą korzyści dla 

naszych mieszkańców. Dziękuję bardzo.  

Czy ktoś z państwa radnych jeszcze w tej sprawie? Nie widzę, więc przechodzimy                 

do głosowania. 

        20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła, że w Komisji Rewizyjnej pracować 

będzie 7 radnych, w tym Przewodniczący, 2 Zastępców Przewodniczącego i pozostali 

członkowie w liczbie 4. 

 

          W kolejnym głosowaniu Rada 16 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących się” 

powołała do składu tej Komisji :  

1) pana Jerzego Mieczysława Cybulskiego; 

2) pana  Zenona Mariana Gajewskiego; 

3) pana Bogdana  Kaszubskiego; 

4) pana  Patryka Piekarskiego; 

5) pana  Sławomira Pszennego; 

6) pana  Wojciecha Jerzego Śliwę ; 

7) pana Pawła Świątka. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący  Rady zwrócił się o zgłaszanie 

kandydatów na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 

Radna pani Stanisława ŻYWICKA – zgłosiła kandydaturę pana Wojciecha Jerzego Śliwy. 

 

Radny pan Śliwa wyraził zgodę na kandydowanie.  

        Więcej zgłoszeń nie było i Rada  18 głosami „za”, „przeciw” 1 i przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” zamknęła listę kandydatów. Następnie  16 głosami „za”, przy 4 głosach 

„wstrzymujących się” Rada wybrała pana Wojciecha Jerzego Śliwę na Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej. 

        W kolejnym głosowaniu  Rada 15 głosami „za”, przy 5 głosach „wstrzymujących się”  

podjęła  
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                                       U c h w a ł ę   nr IV/21/14 

 

którą określiła liczbę członków Komisji Rewizyjnej, powołała jej skład osobowy oraz 

dokonała wyboru Przewodniczącego Komisji – zgodnie z wcześniejszymi głosowaniami. 

 

Ad pkt 19 

 

        Podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 

                                       U c h w a ł ą   nr IV/22/14 

 

Rada wskazała pana Czesława Wacława Sękowskiego – Wiceprzewodniczącego Rady 

Miasta, jako właściwego do wydawania poleceń wyjazdów służbowych dla 

Przewodniczącego Rady miasta Działdowo.  

                     

Ad pkt 20 

 

        Odpowiedzi na zapytania :  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI  –  Burmistrz Miasta: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni Mieszkańcy! 

Zostało zgłoszonych 15 zapytań i postaram się w sposób bardzo krótki, ale też bardzo 

wyczerpujący na nie odpowiedzieć. 

        Sprawa pierwsza dotyczy parku wodnego.  Szanowni Państwo, mam przed sobą 

sprawozdanie z czynności podjętych w sprawie przeciwko Kornas Development sp. z o.o.       

i najważniejsze rzeczy : 

-  27 czerwca  - wskutek działania kancelarii, która została wynajęta   do reprezentowania 

Gminy-Miasto Działdowo - udało się uzyskać 662 667,66  złotych tytułem realizacji 

postanowień gwarancji ubezpieczeniowej; 

 - 18 lipca  kancelaria przygotowała odpowiedź   na wezwanie do zapłaty, skierowane przez 

pełnomocnika firmy Kornas do Gminy-Miasto Działdowo. Firma Kornas domagała się 

zapłaty za dwie faktury na kwotę 1 miliona 730 tysięcy złotych 907 złotych i 66 gorszy.  

Kancelaria, działająca w imieniu miasta, odmówiła zapłacenia  za te dwie faktury; 

-  w międzyczasie do Sądu Okręgowego w Łodzi wniesiony został pozew przeciwko firmie 

Kornas Development o zapłatę kwoty 2 milionów 626 tysięcy 748 złotych i 38 groszy wraz   

z odsetkami z tytułu naliczonej przez Gminę-Miasto Działdowo kary umownej. To jest          

ta kwota, która jest dzisiaj przedmiotem działania Gminy-Miasto Działdowo i kancelarii; 
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-  17 września 2014 roku  Sąd Rejonowy w Koszalinie VII Wydział Gospodarczy ogłosił 

upadłość firmy Kornas, obejmującą likwidację majątku. W tym stanie rzeczy kancelaria, 

chcąc zabezpieczyć możliwość uzyskania odszkodowania, wystąpiła z wnioskiem do Sądu 

Rejonowego w Koszalinie. Konkretnie zostały zgłoszone wierzytelności Gminy-Miasto 

Działdowo i wystąpiono z wnioskiem o zabezpieczenie tych wierzytelności; 

-  w międzyczasie również syndyk wystąpił do miasta o zapłatę należności, których domagała 

się firma Kornas; 

-  ostatecznie, Proszę Państwa, sprawa wygląda tak: Postanowieniem Sądu Okręgowego        

w Łodzi z dnia 6 listopada 2014 roku, sąd oddalił wniosek o zabezpieczenie powództwa        

w kwocie 2 milionów 785 tysięcy 792 złotych złożonych wraz z pozwem. Na ten wniosek    

20 listopada 2014 roku Gmina-Miasto Działdowo, reprezentowana przez kancelarię, 

przygotowała i złożyła zażalenie. Jest to ostatnia czynność, jaka została dokonana. Na dzień 

dzisiejszy oczekujemy na rozpatrzenie tego zażalenia. To wszystko, co mogę państwu 

powiedzieć. W mojej ocenie - i myślę, że w ocenie też niektórych prawników - możliwości 

uzyskania  odszkodowania 2 milionów 785 tysięcy są bardzo wątpliwe. Także w kwestii 

centrum wodnego udało się odzyskać tylko  gwarancję bankową w wysokości 622  667 zł. 

Natomiast myślę, że nie uda się tutaj nic więcej uzyskać. Chciałem zwrócić państwa uwagę 

jeszcze  na to, że firmy, które były podwykonawcą firmy Kornas, również – dochodzą          

do mnie takie informacje - rozważają możliwość złożenia powództwa przeciwko naszej 

gminie o  jakieś  odszkodowania. Mam nadzieje, że do tego nie dojdzie.  

        Pytanie drugie : sprawa porządków w przejściach podziemnych. Jest to kolejna sprawa, 

która  wymaga rozwiązania, a możliwości  Burmistrza, jak i gminy są bardzo ograniczone.   

W międzyczasie,  Szanowni Państwo, Polskie Linie Kolejowe Spółka Akcyjna złożyła 

propozycję przekazania miastu możliwości sprzątania przejść podziemnych. Jednak warunki, 

które zostały zaproponowane są nie do przyjęcia przez Gminę-Miasto Działdowo. Nie 

przewidywano bowiem  żadnej odpłatności za  czynności, które miałaby wykonywać Gmina-

Miasto Działdowo. Przez okres pięciu lat właścicielem tych przejść będą Polskie Linie 

Kolejowe. Dopiero po pięciu latach one mogą  być przekazane Gminie-Miasto Działdowo.      

I teraz, jeżeli  gmina ma przez pięć lat pilnować porządku, ma sprzątać, usuwać napisy, które 

się pojawiają na ścianach i likwidować inne uszkodzenia,  to z  punktu widzenia interesu 

gminy jest to nie do przyjęcia. Dlatego zostało wysłane pismo, w którym Gmina-Miasto 

Działdowo poinformowała Polskie Linie Kolejowe, że zaproponowana treść  porozumienia,    

z punktu widzenia tutejszego Urzędu Miasta, jest nie do zaakceptowania. Powyższe wynika 

przede wszystkim z błędnie wskazanej podstawy prawnej oraz braku szczegółowych 

uregulowań  odnoszących  się  do  zakresu  świadczenia  usługi  związanej   z    utrzymaniem  
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porządku i czystości w przejściach podziemnych, zakresu odpowiedzialności oraz metody       

i sposobu wzajemnych rozliczeń i ponoszenia kosztów z tym związanych. Ponadto, aby 

możliwe było zawarcie przedmiotowego porozumienia, niezbędne jest uzyskanie przez 

Gminę-Miasto Działdowo tytułu prawnego do nieruchomości przejść podziemnych -             

na podstawie odrębnych umów użyczenia lub porozumień. Na dzień dzisiejszy czekamy       

na odpowiedź ze strony Polskich Linii Kolejowych i myślę, że będą dalsze negocjacje i uda  

się nam  uzyskać jakiś konsensus w tej sprawie. 

        Jeśli chodzi o imprezę sylwestrową na placu Mickiewicza, to  w tym roku nie jest 

planowana żadna impreza. Będą tylko odpalone sztuczne ognie. Wynika to z tego,                

że po pierwsze, dwa tygodnie grudnia to jest za mało, żeby przygotować imprezę taką, jakiej 

oczekują mieszkańcy. Jeżeli ma to być impreza ogólnie dostępna, to musi to być impreza 

masowa. I tutaj  są pewne uzgodnienia, które są czasochłonne. Chodzi przede wszystkim        

o zabezpieczenia dla policji, straży pożarnej, zabezpieczenie punktu medycznego, ochrony. 

Ponadto  byłaby to impreza bardzo kosztowna, a  niestety aż tak dużych środków w budżecie 

mój poprzednik nie pozostawił. Wspomnę tylko, że na promocji praktycznie środków 

żadnych nie ma, na kulturze zostało kilkanaście tysięcy. Jednak wydaje mi się, że jest to zbyt 

mało, żeby dobrze, sprawnie i bezpiecznie zorganizować taką imprezę. Od przyszłego roku, 

myślę, że uda się takie zabawy sylwestrowe organizować cyklicznie. I tutaj również oczekuję 

od mieszkańców pewnych propozycji, one już padały. Jedni sugerują, że ma być to dyskoteka, 

czyli zabawa z dj, inni sugerują, że powinien zagrać  zespół z Działdowa, inni - że może 

zespół bardziej rozpoznawalny, medialny. Myślę, że wszystko jest do wypracowania             

w trakcie całego roku. 

        Jeśli chodzi o odśnieżanie i sprawę błota pośniegowego, to podzielam  uwagę pana 

radnego Andrzeja Tessara. Powiem tak : obserwując to, jak wygląda nasze miasto -  nie 

jestem do końca zadowolony z odśnieżania. Będzie  na ten temat przeprowadzona rozmowa     

z firmą, która wygrała przetarg. A jeśli chodzi o rejon pierwszy i drugi   w Działdowie to jest 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. Z tym,    że jeszcze część miasta 

jest odśnieżana przez Miejską Służbę Drogową  i zarówno z jedną, jak i z drugą   firmą będę 

rozmawiał o tym, żeby te czynności były wykonywane staranniej,  bo co do staranności mam 

tutaj pewne wątpliwości.  

Natomiast sprawa błota pośniegowego  została już zgłoszona do pana prezesa Ireneusza 

Falby. Również będzie to zgłoszone do kierownika Miejskiej Służby Drogowej, żeby zwrócić 

uwagę kierowców, aby byli bardziej ostrożni w czynnościach odśnieżenia. 

Przy odśnieżaniu chciałem jeszcze na chwilę  się zatrzymać, ponieważ jest problem - na który  

wielokrotnie  zwracałem  uwagę - ulicy Katarzyny i ulicy Wolności na  odcinku  od     Domu  
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Rzemiosła do ulicy Mławskiej. Praktycznie przy większych opadach śniegu te ulice będę 

nieprzejezdne, jeśli chodzi o ruch dwukierunkowy. Jest to problem na dzień dzisiejszy, 

którego nie potrafimy rozwiązać, dlatego że Działdowska Agencja Rozwoju ma podpisaną 

umowę na prowadzenie strefy płatnego parkowania do 2015 roku. I  tak naprawdę bez zgody 

Działdowskiej Agencji Rozwoju miasto nie może wprowadzać żadnych zmian, jeśli chodzi     

o funkcjonowanie  strefy płatnego parkowania. Jest to kolejna sprawa, która została 

pozostawiona w spadku, i która wymaga pilnego  rozwiązania. 

        Jeśli chodzi o poradnię lekarską przy ulicy Norwida, to ten problem jest mi znany. 

Oczywiście zastanawiam się, dlaczego mieszkańcy już od godziny 5:00 rano przychodzą          

i stoją w tych kolejkach, gdy wiem, że również o  godzinie 11:00, 12:00 dostępność              

do lekarza nie jest w żaden sposób ograniczona. Aczkolwiek,  spotkam się  z lekarzami, 

którzy prowadzą tę poradnię i zasugeruję im taką możliwość, żeby od godziny przynajmniej 

6:30 już  była przychodnia otwarta. Żeby ci mieszkańcy, którzy naprawdę chcą być pierwsi,         

bo myślę, że to w tym jest problem, że chcą być pierwsi, żeby nie czekali w warunkach 

zimna, czy deszczu. Żeby mogli w środku oczekiwać na otwarcie rejestracji. 

        Co do przebudowy ulicy Męczenników i sprawy terminów, to mam wstępny 

harmonogram, według którego ;   jeśli chodzi o ulicę Lidzbarską  - w   tym harmonogramie    

to był termin wstępny - 5 września. Jeśli chodzi o rondo, część Lidzbarskiej i Grunwaldzkiej - 

31 lipca. Druga część ronda, czyli Lidzbarska od strony Jagiełły - miało być oddane do użytku 

30 sierpnia. Aleja Męczenników, konkretnie rondo Hallera i Męczenników tutaj był termin   

27 września. Kolejna część ronda i część ulicy Lidzbarskiej – 11 października. Ulica 

Męczenników od Kościuszki do Wolności, z przebudową mostów, to był  wstępny termin – 

11 października. Ulica Męczenników od Hallera do Kościuszki – 27 września. Budowa ronda 

Męczenników – Hallera, dokończenie - 8 listopada. Skrzyżowanie Wolności-Męczenników 

miało być zakończone 29 listopada. Jak sami państwo słyszą, żaden z tych terminów nie 

został dotrzymany. Na dzień dzisiejszy sytuacja jest - może nie powiem, że katastrofalna ale - 

bardzo poważna. Błędem było dopuszczenie do takiej sytuacji, gdzie w jednym czasie mamy 

prowadzone inwestycje na wszystkich strategicznych ulicach wojewódzkich, przebiegających 

przez nasze miasto. Natomiast  ciężko mi jest powiedzieć o przyczynach tego że nie               

są dotrzymywane te terminy. Na pewno na dzień dzisiejszy głównym powodem   są wysokie 

mrozy i tak naprawdę wszystkie roboty zostały wstrzymane. Miasto wystąpiło    o wskazanie 

nowych harmonogramów i gdy  je tylko otrzymamy to zarówno państwo, jak  i mieszkańcy 

zostaną poinformowani. Natomiast myślę, że powinniśmy  trzymać kciuki, żeby zima ustąpiła 

i, żeby jak najszybciej udało się zrealizować te inwestycje. Chociaż wiem, że wynikają pewne 

rzeczy,  które    nie    były  przewidziane  projektem,  między  innymi  chodzi  o    przyłącza  
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energetyczne do huty, które były zinwentaryzowane nie w tym miejscu. Chodzi    o sieć 

ciepłowniczą, sieć wodociągową, która - jak się okazało -  nie nadaje się do dalszego 

użytkowania, trzeba ją w trybie pilnym wymienić. Myślę, że stało się tak, jak się stało; dzisiaj 

trzeba zacisnąć zęby i cierpliwie czekać aż to wszystko się skończy, mając nadzieję, że nie 

będzie to trwało dłużej niż do połowy przyszłego roku.  

        Kolejna sprawa jest to zapytanie pana radnego Odachowskiego dotyczące strony 

internetowej miasta, która nie funkcjonuje.  Znam ten problem i zgadzam się w zupełności      

z panem, że nie funkcjonuje tak, jak powinna funkcjonować. Ale tak naprawdę ona nigdy nie 

funkcjonowała tak, jak powinna funkcjonować. Mamy tam zakładkę dla przedsiębiorców, 

mamy zakładkę dla turystów, zakładkę dla mieszkańców i  przez lata były informacje            

te same powielane w tych wszystkich zakładkach. Słusznie pan zauważył, że zrezygnowałem              

z asystenta. Może do końca nie wiedząc, że oprócz tego, że był asystentem Burmistrza 

również do jego obowiązków należały sprawy związane z kulturą, z organizacjami 

pozarządowymi, ze sportem. Niemniej na dzień dzisiejszy podjąłem decyzję, że do końca 

roku, a nawet w pierwszym kwartale nie planuję nikogo zatrudniać. Postaram się poszukać 

osoby kompetentne w Urzędzie Miasta, które będą mogły przejąć część z tych obowiązków. 

Jeżeli nie uda mi się tego zrobić, to rozważę możliwość zatrudnienia kogoś, ewentualnie też 

jest brana pod uwagę możliwość zlecenia firmie zewnętrznej prowadzenie takiej strony,        

co oczywiście byłoby o wiele tańsze niż zatrudnianie osoby do prowadzenie tylko i wyłącznie 

takiej strony.  

        Kolejna sprawa -  sprawa ogłoszeń w gazetach. Nie mierzyłem, nie wiem, jakie             

są różnice w tych ogłoszeniach, natomiast przyjąłem zasadę, że nie będę wyróżniał żadnych 

mediów     i dlatego z okazji Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku, podjąłem decyzję,    

że będą ogłoszenia w Gazecie Działdowskiej, będzie ogłoszenie w Tygodniku Działdowskim, 

w telewizji Moje Mazury i w portalu Moje Działdowo. Jeśli chodzi  o ogłoszenia, które 

ukazały się w związku z ogłoszonym przetargiem lub zamówieniem publicznym, to  nie 

miałem na to wpływu, ponieważ było to postępowanie prowadzone poprzez poszczególne 

wydziały i to one zadecydowały, którą wybrać ofertę, a wybrały  tę, która była tańsza.  

Natomiast chciałem zwrócić uwagę na pewną rzecz, o której być może pan radny 

Odachowski nie wie, że poprzedni asystent nie był taki do końca skrupulatny w swoich 

wydatkach. Mam przed sobą fakturę, którą mogę chętnie panu pokazać, na kwotę 4 920 

złotych. Jest to faktura za aplikację mobilną, która została wykupiona, a nigdy nie została 

uruchomiona, co było obowiązkiem pana asystenta. Miał ją uzupełnić, ona miała ułatwiać 

turystom i mieszkańcom  poruszanie się po Działdowie i miała generalnie promować  miasto  
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Działdowo. Zostały wydane publiczne pieniądze w kwocie    5 000 złotych, natomiast nie 

zostało to  zrealizowane -  ta aplikacja mobilna nie chodzi. To są takie aplikacje, które się 

ściąga na telefony komórkowe. 

        Kolejna sprawa - sprawa przejść podziemnych. W tym temacie  już się wypowiadałem.       

I sprawa monitoringu. Otóż,  w załączniku 3 do budżetu miasta Działdowa na rok 2015,         

w pozycji 11 jest  zadanie inwestycyjne  „rozszerzenie monitoringu wizyjnego  w mieście”. 

Jest to kwota 35 tysięcy i w pierwszej kolejności zostanie zainstalowany monitoring przy 

przejściach podziemnych po to, żeby poprawić bezpieczeństwo w tych miejscach. 

        Wynagrodzenie  pana Burmistrza Andrzeja Wiśniewskiego - mojego zastępcy jest takie 

same, jak pana Burmistrza Ryszarda Duchny. Został zmniejszony tylko limit kilometrów. Pan   

Duchna miał 280 kilometrów miesięcznie, a pan Andrzej Wiśniewski ma 250 kilometrów.  

        Kolejne pytanie dotyczyło... tak do końca nie wiem, czego dotyczyło, bo to było               

o skandalu, a za chwilę było o fotoradarach. Pan radny zapytał się, kto był inicjatorem zakupu 

fotoradaru. Dobrze zrozumiałem?  Otóż, w V kadencji, kiedy byłem radnym, wystąpiłem       

z takim wnioskiem. Ten wniosek uzyskał akceptację radnych i pana Burmistrza Bronisława 

Mazurkiewicza, który ten fotoradar zakupił. Do 2010 roku ten fotoradar był  nagminnie 

używany i często mieszkańcy płacili mandaty za przekroczenie chociażby o 5 km, czy             

o 10 km szybkości. Na dzień dzisiejszy takie sytuacje nie mają miejsca, dlatego, że tam jest 

tolerancja ustawiona na 15 kilometrów.  Fotoradaru nie zlikwiduję, ponieważ ten fotoradar 

jest bardzo potrzebny w naszej gminie i tak naprawdę jest on gwarantem bezpieczeństwa 

chociażby dzieci, które codziennie chodzą do szkoły. Mam tutaj na myśli ulicę Polną,  jest    

to bardzo niebezpieczna ulica. Tam mamy chodnik o szerokości 1 metra, więc dzieci               

i młodzież bardzo często tam przemieszczają się ulicą. Jest tam ograniczenie do 30 km/h. 

Niestety, wśród mieszkańców mamy jednostki, które nie stosują się do ograniczeń ruchu,         

i to właśnie z myślą o tych osobach -  których jest tak naprawdę niewiele    w Działdowie - 

został ten fotoradar zakupiony. Żeby państwa uspokoić - on jest użytkowany około 8 dni 

miesięcznie i to są terminy uzgadniane z policją, i nie ma przypadkowości,  że strażnik 

miejski chowa się powiedzmy w krzakach z fotoradarem i poluje na mieszkańców. 

         Pan radny Gołębiewski pyta  o nazwisko osoby, do której  mogą się zgłaszać 

organizacje pozarządowe w celu przyznania im dotacji. Przypomnę procedurę, jaka 

obowiązuje, jeśli chodzi o dotację dla organizacji pozarządowych. W momencie uchwalania 

budżetu zgłaszane są wnioski przez organizację, te wnioski uzyskują akceptację Burmistrza 

bądź nie uzyskują. Kiedy uzyskają akceptację trafiają do budżetu i listę takich wniosków 

mamy w budżecie na rok 2015 -  jest to załącznik numer 9. Kiedy budżet zostaje przyjęty, 

ogłaszany  jest   konkurs,  który   w  założeniu  ma  wprowadzać  pewną   konkurencyjność,   
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 i w momencie, kiedy zostaną ogłoszone  konkursy, wtedy organizacje pozarządowe muszą 

złożyć oferty. Te oferty są rozpatrywane. Potem  organizacje, które wygrały dane zadanie       

są proszone do Urzędu Miasta i jest podpisywana umowa. Potem  jest czas          na realizację 

tego zadania. I na końcu składane jest sprawozdanie z realizacji tego zadania. Natomiast       

w trakcie roku nie wyobrażam sobie, że organizacje przychodzą po pieniądze, ponieważ jedną 

z zasad tych konkursów jest przejrzystość udzielania dotacji. Ja wiem,  że w poprzednich 

latach były praktykowane takie sytuacje, że ktoś przychodził do Burmistrza, czy                   

do pracownika, po pieniądze na działalność organizacji pozarządowej. Ale jest to sprzeczne    

z ideą transparentności i przejrzystości, więc  nie będę praktykował takich sytuacji, że ktoś 

przychodzi  : „Proszę mi dać 2 tysiące, bo  wpadłem na fajny pomysł i będę go realizował”. - 

To proszę z tym pomysłem poczekać do września. We wrześniu proszę złożyć wniosek        

do budżetu i jeżeli on uzyska akceptację Burmistrza i Rady Miasta, wtedy będzie ogłoszony 

konkurs. Rozumiem, że są sytuacje, kiedy te pieniądze są potrzebne i wtedy jak najbardziej 

można rozmawiać. Na dzień dzisiejszy, jeżeli są takie sprawy pilne to proszę zgłaszać się     

do pani Ewy Ners, która jest naczelnikiem Wydziału Oświaty. Ten Wydział  przejął część 

kompetencji asystenta Burmistrza związanych ze sportem i z kulturą. 

        Jeśli chodzi o rondo przy ulicy Nidzickiej. Z tego, co wiem, to na rondzie jest 

pobudowane przejście. Natomiast nie ma przejścia w ulicy Świerkowej. To przejście jest 

planowane na wysokości zjazdu z ulicy Świerkowej do garaży. Ono będzie troszeczkę 

odsunięte. Wiem, że zapewne będzie problem, bo będzie ciężko mieszkańców przyzwyczaić, 

żeby skręcili 10 metrów w prawo, żeby przejść i z powrotem wrócić. Jest to tylko 10 metrów. 

Myślę, że w tym roku uda się pobudować to przejście, bo ta sytuacja, którą pan zgłosił jest 

bardzo poważna. Tam dalej mamy kolejne przejście do boisk sportowych i myślę, że tam 

bezpieczeństwo jest bardzo istotne i bardzo ważne. 

        Sprawa latarni przy ulicy Olsztyńskiej. Otóż, są  dwa takie miejsca w Działdowie,          

to jest ulica Olsztyńska i wiadukt na Lidzbarskiej, gdzie te latarnie zapalają się i gasną. I tak 

naprawdę  miasto ma tutaj ograniczone możliwości. Oczywiście my cały czas wysyłamy 

monity.  Na ulicy Lidzbarskiej wiadukt został odebrany i została ta instalacja elektryczna 

przekazana kolei. Kolej podłączyła to pod swoje układy pomiarowe i okazuje się, że coś jest 

zrobione nie tak, że wysadza bezpieczniki. Podobna sytuacja jest na ulicy Olsztyńskiej, gdzie 

po to,  żeby ułatwić życie mieszkańcom zgodzono się na to, że zostanie ta ulica podłączona 

do jakichś układów pomiarowych, aby te latarnie się świeciły. Z informacji, które         

zasięgnąłem około tygodnia temu, również tam był jakiś problem techniczny, który 

powodował, że tam wysadza bezpieczniki. Jest to sprawa, która jest cały czas zgłaszana przez 

nas,  natomiast  służby  odpowiedzialne : w   przypadku   ulicy    Olsztyńskiej  -   po   stronie  
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wykonawcy, a w przypadku wiaduktu kolejowego -  po stronie kolei, one szukają przyczyny, 

która powoduje, że tak się dzieje. 

        Emeryci i renciści -  bezpłatne wejście na lodowisko.  Otóż tę sprawę przekażę panu 

dyrektorowi MOSiRu, żeby dokonał takiej analizy. Myślę, że jest to pomysł warty 

rozważenia. To miałoby funkcjonować na czas ferii? Czy w ogóle?  

Głosy z sali  

Wydaje mi się też, że na dzień dzisiejszy nie jest to tak duża grupa, która spowoduje jakiś 

uszczerbek na finansach MOSiRu, czy naszej gminy. Może zrobimy tak: spróbujemy na czas 

ferii, a potem na przykład na jeden miesiąc - zobaczymy, czy będzie duży spadek. Chociaż 

ciężko będzie to tak naprawdę ocenić, bo tutaj jest wiele czynników, które decydują               

o frekwencji, przede wszystkim pogoda. (Głosy podpowiadające Burmistrzowi                       

o wprowadzeniu zapisu do regulaminu). Ale  myślę, że nie byłoby problemu, że Rada           

by wtedy przyjęła taki regulamin, bo jest sugestia ze strony pana Wojtka Fabińskiego,           

że regulamin korzystania z lodowiska reguluje kwestie odpłatności. Ale, jeżeli byłaby wola 

radnych - myślę, że by państwo ten regulamin dostosowali do potrzeb mieszkańców. 

Dziękuję. 

 

Radny pan Marian ODACHOWSKI : 

Panie Burmistrzu, moje pytanie dotyczyło prowadzenia aktualności na stronie internetowej 

Urzędu Miasta, ewentualnie  ogłoszeń w prasie lokalnej. Nie wiem dlaczego mnie osobiście     

i państwa radnych uraczył pan jakąś fakturą, czy też jakością wypełnianych obowiązków 

przez asystenta Burmistrza? To nie było przedmiotem mojego pytania, to mnie - przepraszam 

- nie obchodzi. Dziękuję. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI  - Burmistrz Miasta: 

To bardzo przykre, że pana jako radnego nie obchodzi to, że zostało wydane 5 000 złotych,     

a nie zostało zrealizowane zadanie, za które zapłacono. Natomiast w trakcie wielu pytań 

przewijała się osoba pana asystenta, który został tutaj pokazany jako osoba, która pewne 

sprawy wykonywała w sposób wzorowy -  więc, żeby pokazać, że tak nie jest  do końca,        

że nie jest to zła wola Burmistrza, że strona nie jest prowadzona w taki sposób, w jaki jest 

prowadzona. Jest to pewien ciąg wydarzeń związanych z reorganizacją Urzędu. Odszedł 

asystent, który miał w obowiązku prowadzenie tej strony, na dzień dzisiejszy nie ma osoby. 

Gwarantuję panu, że w ciągu dwóch tygodni taka osoba się znajdzie, która będzie prowadziła 

tę stronę. Jeżeli to nie będzie osoba z Urzędu, to będzie osoba z zewnątrz. Natomiast, żeby 

pana troszeczkę ucieszyć, powiem panu, że dalej  funkcjonuje Biuletyn Informacji Publicznej, 

który jest głównym źródłem wiedzy o funkcjonowaniu naszego miasta. Dziękuję.  
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Radny pan Jerzy CYBULSKI: 

Panie Burmistrzu. Drugie moje pytanie: W związku z wydłużeniem terminów realizacji ulicy 

Męczenników - ulice sąsiednie są dodatkowo obciążone ruchem i ulegają zniszczeniu.       

Czy  w Urzędzie Miasta istnieją dokumenty, które mówią o pewnej formie zadośćuczynienia, 

czy rekompensaty ze strony inwestora w remoncie tych ulic? Dziękuję bardzo.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta: 

Przepraszam pana radnego, umknęła mi ta część pytania. Otóż,  wczoraj była długa rozmowa 

na ten temat. Z panem wiceburmistrzem rozmawialiśmy i jeszcze z jednym pracownikiem 

naszego Urzędu. Jest to problem, który trzeba w jakiś sposób rozwiązać. Wiemy, jak wygląda 

ulica Boya-Żeleńskiego, wiemy jak wygląda ulica Marii Skłodowskiej-Curie, to były te ulice, 

które były głównym ciągiem komunikacyjnym w trakcie budowy wiaduktu na ulicy 

Lidzbarskiej. Te ulice dzisiaj nadają się do generalnego remontu. Od mieszkańców ulicy 

Katarzyny i ulicy Wolności już dzisiaj dochodzą sygnały, że ulice się zapadają                         

i najprawdopodobniej - po oddaniu do użytku dróg wojewódzkich -  będą potrzebowały 

pilnego remontu. W momencie, kiedy był podpisywany harmonogram i, kiedy były ustalane 

pewne rzeczy w związku z tymi remontami dróg wojewódzkich być może do końca nie 

zostały zabezpieczone interesy miasta. Wydaje mi się, że jedną z priorytetowych rzeczy jest 

przynajmniej podjęcie takich rozmów z Zarządem Dróg Wojewódzkich na temat możliwości 

uzyskania odszkodowania. Czy to się uda? Ciężko jest mi powiedzieć. Natomiast myślę,       

że trzeba przynajmniej o to będzie powalczyć, bo wszyscy jak tutaj siedzimy wiemy,            

że te drogi będą w opłakanym stanie.  

 

Ad pkt 21 

 

        Wolne wnioski i informacje :  

 

Radny pan Piotr DEMSKI : 

Odnośnie tego bałaganu. To nie jest bałagan, tylko totalny paraliż komunikacji. Jeżdżę 

codziennie samochodem po naszym mieście i robię od 30 do 50 kilometrów. Powiem: żeby 

jeździć, trzeba być kaskaderem, bo już nie da się jeździć, naprawdę. Znam to miasto, bo tu się 

urodziłem, znam uliczki wszystkie. No jest tak, że jeśli z ulicy Krótkiej wyjeżdża tir taki,     

że mieści się od ściany do ściany 2 centymetry; długości 20 metrów i mówię : „No, co tu się 

wyrabia”? A on mówi: „Nie przeżywaj pan, nie takie rzeczy się tu dzieją”. No to naprawdę, 

nie wiem, że jeszcze nikt z naszych mieszkańców nie uległ poważnemu wypadkowi. 

Miałem taką przypadłość przy starym PKO ; jadąc od strony dworca, skręcając  przy kinie    

do ulicy   Hallera,  no dosłownie  centymetry... chłodnia    przejeżdżała    tak,    jakby    miała  
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pierwszeństwo. Zatrzymałem się, trzy minuty wstrzymałem ruch, bo nie mogłem się już 

ruszyć. Takie przypadki miałem trzy. Nie wiem, czy jest tam możliwość postawienia 

policjanta, czy kogokolwiek. Niech szczególną uwagę zwróci, co tu się wyrabia.                  

To  jest normalnie nie do opisania.  

        Druga sprawa, odnośnie  przejść podziemnych. Po otwarciu hucznym  i przecięciu 

wstęgi za dwa dni wszedłem  do tego przejścia -  chłopiec  stoi i mówi: „Panie, pomóż          

mi pan”. A ja mówię: „A z czym” ? „No, bo ja roweru nie mogę wyprowadzić”. A ja mówię: 

„Jak?  no przecież windą zjechałeś”. „Tak, ale już druga nie chodzi”. Musiałem pomóc       

mu ten rower wyprowadzić. Podziękował mi ten chłopiec. Naprawdę, tam się nikt, niczym nie 

interesuje. Tam są załatwiane potrzeby fizjologiczne w tych przejściach. Tam naprawdę 

strach wchodzić. Czy tam też jakiś patrol, czy częściej, żeby tam ktoś wchodził,  bo tam jest 

naprawdę bardzo tragicznie. I   to jest i na Księżodworskiej, i na Lidzbarskiej. Dziękuję 

bardzo.  

 

Radny pan Bogdan KASZUBSKI : 

Panie Burmistrzu! Czy na etapie projektu przejść  podziemnych były jakiekolwiek wnioski 

składane z ramienia Urzędu Miasta, jeśli chodzi o te awaryjne zejścia? Dla osiedla 

Księżodworskiej, jak i ulicy Lidzbarskiej jest to naprawdę bardzo wielki problem. Jeśli windy 

w przeciągu świąt nie chodziły co najmniej  8-10 godzin - jak mają się poruszać                 

mieszkańcy, którzy są inwalidami, albo kobiety, które dojadą z wózkiem do tych przejść         

i windy są nieczynne? Mieszkańców też interesuje to, czy w czasie, kiedy było to na etapie 

projektu, czy z Urzędu było składane jakiekolwiek wnioski w tym kierunku, żeby zrobić 

awaryjne przejścia. Dziękuję.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta: 

Z informacji, które uzyskałem to wiem, że na etapie projektowania ten projekt był 

przynajmniej w fazie początkowej konsultowany z miastem. I tutaj była taka alternatywa,      

że można stworzyć przejścia na miarę XXI wieku,  więc przejścia z windami, te które właśnie 

teraz widzimy, ale warunkiem wybudowania tych wind było to, że zrezygnuje się ze zjazdów 

dla osób niepełnosprawnych i dla rowerów. Jeśli na to miasto by się nie zgodziło, to wtedy    

w grę wchodziły przejścia podziemne bez wind, ale one wtedy miałyby zupełnie inną 

budowę, konkretnie chodzi tutaj o spadek. On musiałby być łagodniejszy, a wiąże się            

to z tym, że  zejście do podziemi byłoby mocno wydłużone, zajęłoby więcej czasu. 

Na etapie uzgadniania projektu zapadła decyzja -   podkreślam, radni  poprzedniej kadencji   

na to nie mieli żadnego wpływu  - była to decyzja pana Burmistrza, że wybierzemy przejście     

na miarę XXI wieku.  Dzisiaj - z  perspektywy  czasu  - widzę, że chyba mieszkańcy  jeszcze      
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do wind  nie dorośli. Przynajmniej mam tutaj na myśli młodzież, dzieci  i tą część 

mieszkańców nieliczną, ale bardzo uciążliwą, która dewastuje te przejścia, która brudzi         

w tych przejściach. Jedynym dzisiaj rozwiązaniem - na które ma wpływ Gmina-Miasto 

Działdowo -  jest zamontowanie monitoringu z rejestracją tego, co tam się dzieje. Po to, żeby 

od osób, które demolują, niszczą - egzekwować koszty sprzątania, czy koszty naprawy. 

Dziękuję.  

 

Radny pan Marian ODACHOWSKI : 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Obradom dzisiejszej sesji towarzyszy wystawa fotograficzna Zorganizowało ją Towarzystwo 

Miłośników Ziemi Działdowskiej, a autorem prezentowanych zdjęć jest pan Ryszard 

Makszyński. Wystawa pod hasłem: Przyroda powiatu działdowskiego, prezentuje bardzo 

ciekawe okazy floty, fauny. Jest  to tylko około 10% dorobku pana Ryśka Makszyńskiego.     

A wiele z tych prac można będzie znaleźć w książce, która w tej chwili jest na etapie druku. 

Jest to książka, której autorem jest pan Benedykt Zygfryd Perzyński pt. „Znane i mniej znane. 

Ciekawe miejsca i miejscowości w powiecie działdowskim ”. To jest coś w rodzaju 

przewodnika po ziemi działdowskiej, będzie zawierał ponad 200 fotografii -    w większości 

właśnie będą to prace Ryśka Makszyńskiego. 

        Druga  sugestia, czy propozycja, w nawiązaniu do wypowiedzi pana Burmistrza 

dotyczącej   poszukiwania  formuły obchodów sylwestra, czy też początku Nowego Roku.    

Ja bym proponował rozważenie takiego pomysłu - który jest realizowany najczęściej             

w większych miastach. Ale, myślę, Działdowo też by mogło się zdobyć -  pod nazwą 

„Koncert Noworoczny”. Kilka razy byłem w Ciechanowie na zaproszenie prezydenta,           

są to bezpłatne koncerty organizowane w najbliższą sobotę, czy  niedzielę      po pierwszym 

stycznia. Bardzo fajna rzecz, na pewno będzie miała swoich odbiorców także w kręgach 

mieszkańców Działdowa. Dziękuję.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta :  

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni Mieszkańcy! 

Chcę państwu przypomnieć o pewnej rocznicy, która się zbliża do nas dużymi krokami,         

a konkretnie o  17 stycznia. Jest   to święto Gminy-Miasto Działdowo, które jest zapisane       

w naszym Statucie i rokrocznie z okazji tego święta odbywała się -  ja to tak nazwę-  Gala 

Katarzynek. Były wyróżnione osoby szczególnie zasłużone dla naszej gminy. Osoby, które 

swoją działalnością przysporzyły się do rozwoju gospodarczego, społecznego, kulturalnego 

naszego miasta. Wiele osób próbowało w czasie kampanii wyborczej wystraszyć 

mieszkańców, że nie będzie kontynuacji tego pięknego wydarzenia.  Dzisiaj     chciałem uciąć   
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te spekulacje i zaprosić państwa radnych. Mam dla państwa przygotowane zaproszenie           

na 17 stycznia. Zostaną wręczone po raz kolejny już statuetki Świętej Katarzyny 

Aleksandryjskiej. Natomiast, jeśli państwo są ciekawi, kto je otrzyma, to muszą państwo 

wytrzymać do 17, ponieważ obowiązuje mnie tajemnica. Dziękuję.  

 

Radny pan Andrzej TESSAR : 

Szanowni Państwo!  

Chciałem poinformować tych z państwa, którzy nie wiedzą, że w okresie przedświątecznym 

został wystawiony spektakl teatralny pod tytułem „Dziewczynka z zapałkami”, przygotowany 

przez Miejski Dom Kultury. Muszę podkreślić wysoki poziom tego przedstawienia, w którym 

bardzo wiele uczestniczyło dzieci i młodzieży. W związku z powyższym należą się gratulacje 

i podziękowania pracownikom Miejskiego Domu Kultury za zaangażowanie                          

w przygotowanie tego spektaklu, bo to wiązało się z dużym zainteresowaniem mieszkańców 

Działdowa. Pomimo, że spektakl był trzykrotnie wystawiony, sala była  po brzegi. I stąd 

pochwała, chwała i, aby takich więcej było wydarzeń w naszym mieście. Również duże 

gratulacje artystom, którzy stanęli na wysokości zadania, pomimo że były  to grupy od 4,5- 

latków  do grup starszych, pełnoletnich, czyli taki przekrój dzieci  i młodzieży w ilości prawie 

ponad 200 osób. Jest to naprawdę duże wydarzenie i wykonane   w dużym stylu. Dziękuję.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, panie radny.  Myślę, że dołączamy się wszyscy do tych podziękowań i gratulacji. 

Dziękujemy bardzo artystom i tym, którzy przygotowywali ten spektakl.  

 

Radny pan Sławomir PSZENNY : 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Jak państwo wiecie na zamku odbyło się to spotkanie wigilijne. Ja chciałbym ze swojej 

strony, jak również ze strony radnych, którzy się zaangażowali, wszystkich innych osób -

serdecznie podziękować również i za  wkład finansowy, ale również i za obecność,  i za to,  

że mogliśmy w tym dniu się cieszyć. Mam nadzieję, że w przyszłym roku ta tradycja będzie 

kontynuowana.  A na początku przyszłego roku czeka nas kolejne wydarzenie, które również 

przy udziale, myślę, wszystkich mieszkańców będzie mogło mieć fajny start. Będzie             

to Orszak Trzech Króli - 6 stycznia, na który również wszystkich  państwa serdecznie 

zapraszam. Dziękuję bardzo.  

 

Radny pan Paweł ŚWIĄTEK : 

Jak zapewne państwo wiecie, w tym roku również zorganizowaliśmy Szlachetną Paczkę.      

Ta paczka została dostarczona do wytypowanej rodziny. Podziękowania złożę na ręce pana 

Przewodniczącego. Dziękuję.  
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Radny pan Czesław SĘKOWSKI: 

Akurat atmosfera się zrobiła teraz taka cukierkowa. Ja chciałbym jeszcze wrócić                   

do bezpieczeństwa przejść pod ziemią. Otóż  dało się  na Lidzbarskiej zabezpieczyć,              

że oprócz przejścia podziemnego mamy jeszcze chodnik po wiadukcie, z którego można 

skorzystać, czy więc nie można by było zadbać o przejścia na ulicy Księżodworskiej takie 

same?  Wydaje mi się, że jest to możliwe, ale przy tym by trzeba było pochodzić. Coś takiego 

słyszałem, że można by było zrobić. Natomiast mam jeszcze jedno pytanie. Chodzi                

o bezpieczeństwo na rondzie na ulicy Olsztyńskiej, na wyjeździe z Działdowa. W momencie, 

gdy wjeżdża się z ulicy Świerkowej na ulicę  Nidzicką, w kierunku miasta – tam   w pewnym 

momencie jest takie zagrożenie, że z  lewej strony jest bardzo słaba widoczność. Tam stoją  

znaki i stoi blisko skrzyżowania drzewo. Naprawdę jest tam niebezpiecznie, może dojść         

do jakiegoś wypadku. Myślę, że należałoby też zwrócić uwagę na to i może poprawić           

to bezpieczeństwo.  

 

Radny pan Zenon GAJEWSKI: 

Spróbuję się odnieść jeszcze raz do wypowiedzi pana radnego Zbigniewa Kocieli.                  

Ja troszeczkę się dziwię, ale tylko troszeczkę, że pan radny z taką gęsią skórką reaguje           

na temat chwili, gdy przypomina się moje zachowanie w dniu ślubowania pana Burmistrza. 

Natomiast dziwi mnie bardzo, że akurat do pana Zbigniewa Kocieli tak wiele osób przyszło, 

czy wręcz przybiegło właśnie jemu, żeby zgłosić swoje oburzenie na temat niejako mojego 

niecnego zachowania się w tym dniu. Dlaczego akurat jemu? Nie wiem. Natomiast mnie nie 

zgłaszano w ogóle żadnych uwag na ten temat. A przecież to ja powinienem być przedmiotem 

tego rodzaju uwag. W ogóle to ja nie mam w sobie takiego przekonania, żeby na jakikolwiek 

temat wypowiadać się autorytatywnie. Nie mam takiego przekonania o swojej wszechwiedzy 

i nieomylności. Natomiast twierdzę, że modlitwa nigdy jeszcze nikomu nie zaszkodziła. 

Natomiast na modlitwę za ojczyznę zawsze jest czas i zawsze jest miejsce lub przynajmniej 

powinno być. Ale to jest tylko moja subiektywna opinia. Ja nie sugeruję,  że mam tutaj 

wyłącznie rację. Powiem tylko tyle, że mnie nie przeszkodziłoby, gdyby na tej sali znaleźli się 

muzułmanie i w intencji naszej Ojczyzny odmówiliby swój namaz. Albo, gdyby na tej sali 

zjawiło się dziesięciu, dla mnie, starszych braci w wierze, którzy swoje minium również 

poświęciliby naszej Ojczyźnie. Nie widziałbym w tym nic złego i nadal nie widzę. Dlaczego 

akurat Szanownemu panu radnemu tyle osób, według niego, zgłaszało swoje protesty,  a mnie 

- żaden? No cóż, być może obracamy się w zupełnie różnych kręgach. Dziękuję bardzo.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Dziękuję bardzo. Panie radny Kociela, bardzo bym prosił już... bo to w tej kwestii rozumiem, 

tak? 
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Radny pan Zbigniew KOCIELA : 

Tak. Krótko i na temat. Nie musi pan tego podkreślać, bo wszyscy o tym wiedzą. 

Panie radny Gajewski, jestem osobą wierzącą. Może nie tak gorliwą, jak pan, ale jednym 

maleńkim przykładem panu wskażę zaskoczenie: duchowni, którzy byli obecni na sali, byli 

bardzo zaskoczeni, może wręcz osłupieni. Dziękuję.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI  - Przewodniczący Rady:  

Myślę, że tym akcentem zakończymy  dyskusję na ten temat.  

Jak państwo zauważyliście, w naszych zapytaniach, odpowiedziach było wiele troski               

o sprawy miasta. Pochylmy się bardzo nad tymi wnioskami i nad tymi sprawami, które          

są do rozwiązania dzisiaj, bo one naprawdę uprzykrzają życie mieszkańcom. Szukajmy 

wspólnych rozwiązań, nie dzielmy się tutaj na koalicję i opozycję i przystąpmy wspólnie     

do pracy. 

 Proszę państwa, jeszcze taka moja sugestia, żeby już  nie uskuteczniać takich osobistych 

wycieczek. One są w pewnym momencie naprawdę czasem daleko idące i nie każdy  chciałby 

tego słuchać. Także dziękuję serdecznie.  

        Proszę państwa, 31 grudnia mija termin złożenia oświadczeń majątkowych i proszę 

państwa  radnych, którzy jeszcze tego obowiązku nie spełnili, żeby złożyli   te oświadczenia 

w wymaganym terminie.  

        Zgodnie z sugestią państwa proponuję od następnej sesji kontynuować zasadę,    że sesje 

robocze będą się odbywały w czwartki o godzinie 10:00,  czyli tak,  jak  dotychczas, żeby już 

nie burzyć tego harmonogramu.  

        Proszę państwa, dzisiejsza sesja Rady Miasta jest sesją ostatnią w 2014 roku. W imieniu 

prezydium składam państwu radnym i mieszkańcom Działdowa najlepsze życzenia 

noworoczne. Życzymy, aby Nowy Rok napełnił nas wiarę w dobrą przyszłość. Życzymy, aby 

w działdowskich domach gościła miłość, zaufanie i szczęście. Oby otaczali nas jedynie 

kochający i dobrzy ludzie. Niech optymizm i radość sylwestrowych chwil pozostanie z nami 

przez cały 2015 rok. Oby to był dobry rok dla nas wszystkich oraz dla miasta Działdowo. 

Życzę wszelkiej pomyślności, szczęścia, zdrowia i spełnienia marzeń w nadchodzącym 2015 

roku. Wszystkiego najlepszego.  
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Ad pkt 22 

 

        Pan  Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady :  

        Zamykam  IV sesję Rady Miasta Działdowo.  

         

               

 Protokołowała                                                                         Przewodniczący Rady 

G.Nadratowska                                                                        Romuald Remiszewski 

 

 

 


